

**МІНІСТЕРСТВО КУЛЬТУРИ УКРАЇНИ
НАЦІОНАЛЬНА ПАРЛАМЕНТСЬКА БІБЛІОТЕКА УКРАЇНИ
ІНФОРМАЦІЙНИЙ ЦЕНТР З ПИТАНЬ КУЛЬТУРИ ТА МИСТЕЦТВА**

**МИСТЕЦТВО
Поточний бібліографічний список**

Випуск 8

**Періодичність 12 випусків
на рік
Виходить з 1989 року**

КИЇВ 2013

Бібліографічний список містить інформацію з періодичних видань та про нові надходження у фонд бібліотеки літератури із загальних питань мистецтва, регіональної культурної політики, правових питань, теорії, історії та окремих видів театрального, музичного, образотворчого, кіномистецтва, питань відеокультури.

Список розраховано на працівників закладів культури та мистецтва, вчених і спеціалістів галузі, викладачів і студентів вищих навчальних закладів.

Укладачі:

О. Д. Донець
О. В. Паніматченко
Т. Е. Пасічна
Л. В. Сидоренко

**© Національна парламентська
бібліотека України, 2013**

ЗАГАЛЬНИЙ РОЗДІЛ

1. Катаєва М. Середньовіччя, фольклор, романтичні ночі та Сорочинський ярмарок / Марія Катаєва // Хрещатик. – 2013. – 6 серп.

Огляд культурно-мистецьких заходів і фестивалів, які відбудуться в столиці та інших містах України в серпні цього року.

2. Яновська Л. Рік дитячої творчості завершиться гала-концертом / Людмила Яновська // Уряд. кур'єр. – 2013. – 8 серп. – С. 4.

Про «прямую телефонну лінію» із першим заступником міністра культури України Т. Коханом.

Відзначення 1025-річчя хрещення Київської Русі

Див. №№: 105, 124, 156, 170, 183.

До Дня незалежності України

3. Україна. Кабінет Міністрів. Про внесення змін до складу Організаційного комітету з підготовки та відзначення 22-ї річниці незалежності України : розпорядження від 7 серп. 2013 р. № 545-р // Уряд. кур'єр. – 2013. – 14 серп. – С. 4.

4. Гасюк В. Тут квітує моє Крижопілля : у Крижополі [Вінницька обл.] відбулися урочистості з нагоди 22-ї річниці Незалежності України та 90-річчя утворення району / Віра Гасюк // Вінниччина. – 2013. – 23 серп. – С. 9.

5. Катаєва М. День Незалежності з квітами, мистецтвом та спортом : [про святкові заходи у м. Києві] / Марія Катаєва // Хрещатик. – 2013. – 23 серп.¹

6. Маджара Н. Грандіозний концерт із феєрверком / Наталія Маджара, Василь Нитка // Голос України. – 2013. – 22 серп. – С. 2.

Концерт за участю українських гуртів у містах Тячеві і Рахові (Закарпатська обл.).

Див. №№: 58, 62–64, 120, 158, 321.

Благодійництво, меценатство та спонсорство

Див. №№: 39, 89, 163, 242, 315.

НАЦІОНАЛЬНІ ПИТАННЯ МИСТЕЦТВА

7. Теплий Я. Ватра пам'яті й любові – під карпатськими зорями / Ярослав Теплий ; [розмовляв] Г. Ткаченко // Житомирщина. – 2013. – 16 серп. –

¹ Про заходи у столиці див. також: Вечір. Київ. 2013. 8 серп. С. 1; Голос України. 2013. 28 серп. С. 1–2; Сьогодні. 2013. 21 авг. С. 8; Сл. Просвіти. 2013. 29 серп.–4 верес. С. 3; Україна молода. 2013. 23–24 серп. С. 18; Хрещатик. 2013. 21 серп.

С. 9.

Учасник житомирського співочого дуету «Червоне та Чорне», композитор про хід Всеукраїнського фестивалю лемківської культури «Дзвони Лемківщини» поблизу смт Монастириської (Тернопільська обл.).

8. Цимбалюк М. Я приїхав уклонитися землі... / Микола Цимбалюк // Сл. Просвіти. – 2013. – 8–14 серп. – С. 16.

Про створення та роботу громадського оргкомітету з підготовки та відзначення 300-річчя від дня народження Г. Сковороди, проект «Григорій Сковорода–300» та мистецьку виставку, присвячену діячеві, в галереї Нац. академії мистецтв України (м. Київ).¹

Див. № 182.

Персоналії діячів української культури та мистецтва України

9. Артеменко В. Між двома музами : людина, що знає все про музику і літературу / Віталій Артеменко // Слобід. край. – 2013. – 20 серп.

Творчий портрет письменника, музикознавця, культуролога, з.д.м. України І. Лисенка. До 75-річчя від дня народження митця.²

10. Олтаржевська Л. Мавка як Всесвіт / Людмила Олтаржевська, Ганна Дацюк // Україна молода. – 2013. – 2–3 серп. – С. 18–19.

Про театральні та кіноверсії казки-феєрії «Лісова пісня» Лесі Українки.

Див. № 8.

Підготовка до відзначення 200-річчя від дня народження Т. Шевченка (1814–1861)

11. Катаєва М. Київ готується до ювілею Кобзаря : [хід підготовки] / Марія Катаєва // Хрещатик. – 2013. – 23 серп.³

12. Кіч Т. Яким буде рік Кобзаря : в Україні змінять закони в галузі культури / Тамара Кіч // Слобід. край. – 2013. – 6 серп.

Нотатки про відеоконференцію заступника міністра культури України В. Балюрка на тему «Основні проблеми галузі культури та шляхи їх вирішення» в рамках підготовки до відзначення 200-річчя від дня народження Т. Шевченка та заходи до відзначення цієї дати в Харківській обл.

Див. №№: 23, 43, 86, 125, 149, 294.

¹ Про роботу комітету та виставку див. також: Голос України. 2013. 17 серп.; Уряд. кур'єр. 2013. 10 серп. С. 18.

² Про діяча див. також: Крим. світлиця. 2013. 23 серп. С. 12.

³ Див. також: Веч. Київ. 2013. 29 серп. С. 6.

Мистецтво етносів України.
Діяльність національно-культурних
об'єднань (товариств)

13. Семена М. Людина і світ / Микола Семена // День. – 2013. – 14 серп. – С. 12.

Творчі портрети кримськотатарських художників Алі та Абібуди Бекірових. Виставка творів митців у виставковому залі Кримського відділення НСХУ (м. Сімферополь).

14. Сизенко А. Естафету народної пам'яті приймає молодь : [про хід III регіонального молодіжного фестивалю мистецтв національних культур «Приазовський Інтер-фольк» у Приазовському р-ні Запорізької обл.] / Андрій Сизенко // Запоріз. правда. – 2013. – 13 черв. – С. 4.

Див. №№: 110, 312.

Українська діаспора

15. Підлужна А. Час збирати театри : відомий мистецтвознавець Валерій Гайдабура розгадує феномен діаспорної Мельпомени [у своїй новій книзі «Театр, розвіяний по світу»] / Алла Підлужна // День. – 2013. – 1 серп. – С. 10.

Див. №№: 101, 205.

УКРАЇНСЬКА ШЕВЧЕНКІАНА

Див. №№: 23, 31, 86, 90, 96, 294, 308.

ОРГАНІЗАЦІЯ ТА УПРАВЛІННЯ В ГАЛУЗІ МИСТЕЦТВА

16. Україна. Виконавчий орган Київської міської ради (Київська міська державна адміністрація). Про затвердження змін до складу комісії з припинення закладу культури «Творча вітальня майстрів оперного та балетного мистецтва "Духовна спадщина" імені Івана Козловського» (ЄДРПОУ 26051466) шляхом приєднання його до театральньо-видовищного закладу культури «Київський національний академічний театр оперети» (ЄДРПОУ 02224593) : розпорядження № 902 від 10 черв. 2013 р. // Хрещатик. – 2013. – 16 серп. – Документ. № 84.

Регіональна політика в галузі мистецтва

17. Україна. Виконавчий орган Київської міської ради (Київська міська державна адміністрація). Про затвердження змін до положень про театральньо-видовищні та театральньо-концертні заклади культури комунальної власності громади міста Києва : розпорядження № 815 від 30 трав. 2013 р. // Хрещатик. – 2013. – 7 серп. – Документ. № 80.

18. Гребеньовський В. Коли глядачі стають співавторами / Віктор Гребеньовський ; запитувала А. Золотнюк // Віл. життя плюс. – 2013. – 26 лип.

Ініціатор створення арт-двору у м. Бучачі (Тернопільська обл.) про мету

його заснування, діяльність та учасників.

19. Катаєва М. Знаходимо цікаве у власному районі / Марія Катаєва // Хрещатик. – 2013. – 14 серп.

Огляд культурно-мистецьких заходів у районах м. Києва у серпні цього року.

20. Кокошко Ю. Дадим филармонії ім'я : благодаря проекту «ДВ» «Голосуй за великих!» ініціатива о присвоєнні Днепропетровской облфилармонії імені Леоніда Когана отримала підтримку областних властей / Юліанна Кокошко // Днепр веч. – 2013. – 19 юн. – С. 2.

Див. №№: 4, 12, 22, 23, 40, 188.

Економіка мистецтва

21. Україна. Президент (2010– ; В. Ф. Янукович). Про призначення грантів Президента України молодим діячам у галузі театрального, музичного, образотворчого мистецтва, а також молодим письменникам і майстрам народного мистецтва для створення і реалізації творчих проєктів : розпорядження [від] 30 лип. 2013 р. № 261/2013–рп // Уряд. кур'єр. – 2013. – 7 серп. – С. 21. – Орієнтир. № 29.

22. Україна. Виконавчий орган Київської міської ради (Київська міська державна адміністрація). Про затвердження переможця конкурсу із залучення інвестора до облаштування Арт-галереї під відкритим небом за адресою вул. Набережно-Хрещатицька, причал № 1, 2 в Подільському районі : розпорядження № 1084 від 15 лип. 2013 р. // Хрещатик. – 2013. – 28 серп.

23. Андрющенко Е. Пам'ятник Т. Г. Шевченку обошелся в миллион / Елена Андрющенко // Днепр веч. – 2013. – 19 юн. – С. 2.

Про реконструкцію пам'ятника Кобзарю в м. Дніпропетровську.

24. Поліщук Т. Кабмін хоче запровадити податок на показ кіно / Тетяна Поліщук // День. – 2013. – 1 серп. – С. 2.

Про сутність і мету нового податку та причини незадоволення ним представників кіноринку в Україні.

25. Храмов Г. Привид опери : п'ятий Міжнародний фестиваль оперних співаків імені Соломії Крушельницької [у м. Львові] перенесено на наступний рік [через фінансові проблеми] / Григорій Храмов // Україна молода. – 2013. – 29 серп. – С. 3.

Див. №№: 39, 213, 228, 304.

Правові питання мистецтва

26. Ковіня М. «Піратство – і підробки, і порушення авторського права – прибутковіша справа, ніж навіть торгівля наркотиками» / Микола Ковіня ; «прямую лінію» підготувала і провела І. Косянчук // Уряд. кур'єр. – 2013. – 15

серп. – С. 10, 15.

Голова Держ. служби інтелектуальної власності відповідає на запитання громадян під час «прямої лінії» на тему «Підробки та піратство атакують світ: чи відповідає міжнародним вимогам українське законодавство і чи готові українці бути чесними й купувати оригінальні продукти, не порушуючи авторського права».

Освіта. Кадри

27. Україна. Президент (2010– ; В. Ф. Янукович). Про Національну стратегію розвитку освіти в Україні на період до 2021 року : Указ [від] 25 черв. 2013 р. № 344/2013 // Уряд. кур'єр. – 2013. – 29 серп. – С. 9–11.

28. Україна. Кабінет Міністрів. Про затвердження плану заходів з підготовки і відзначення 100-річчя Національної музичної академії України імені

П. І. Чайковського : розпорядження від 19 черв. 2013 р. № 539-р // Уряд. кур'єр. – 2013. – 21 серп. – С. 11. – Орієнтир. № 31.

29. Україна. Київська міська рада. Про внесення змін до рішення Київської міської ради від 25.12.2012 № 681/8965 «Про створення комунального закладу виконавчого органу Київської міської ради (Київської міської державної адміністрації) «Київський міський методичний центр закладів культури та навчальних закладів» : рішення № 358/9415 від 22 трав. 2013 р. // Хрещатик. – 2013. – 6 серп. – С. 6. – Документ. № 79.

30. Братченко Т. Крамарство і театр / Таїна Братченко // Сл. Просвіти. – 2013. – 1–7 серп. – С. 12.

Нотатки із засідання круглого столу на тему «Театр як механізм формування цінностей і норм суспільства» в Центральній міській бібліотеці Білоцерківської районної ЦБС за участю директора і художнього керівника Київського обласного акад. муз.-драм. театру ім. П. Саксаганського (м. Біла Церква) В. Ускова, на якому розглядалась робота театру під його керівництвом.¹

31. Горицвіт С. Вишиваний Кобзар / Сергій Горицвіт // Крим. світлиця. – 2013. – 23 серп. – С. 6–7; Культура і життя. – 2013. – 23 серп. – С. 12.

Про роботу викладача декоративно-прикладного мистецтва Гадяцького училища культури ім. І. Котляревського (Полтавська обл.), з.м.н.тв. України Г. Кисіля над альбомом «Українська вишивка. Портрети Тараса Шевченка», його ініціативу щодо виготовлення й розповсюдження вишиваних портретів

¹ Про конфліктну ситуацію у театрі див. також: Сл. Просвіти. 2013. 1–7 серп. С. 12; Сл. Просвіти. 2013. 29 серп.–4 верес. С. 15.

Т. Шевченка у школах Полтавської обл.

32. Катаєва М. На «Юності» запанувало мистецьке літо / Марія Катаєва // Хрещатик. – 2013. – 13 серп.

Виставка «Самі» творів вихованців Державної худож. середньої школи ім. Т. Шевченка (м. Київ) та студентів Нац. академії образотворчого мистецтва і архітектури, у рамках проекту «Літо на "Юності"» (м. Київ).

33. Лебедева Н. Діти–Джаз–Літо / Наталія Лебедева ; [розмовляла] Катерина Кот // Укр. культура. – 2013. – № 6. – С. 24–27.

Джазова піаністка, композитор, викладач ансамблевої гри Київського інституту музики ім. Р. Глієра, директор IV Міжнародного дитячого джазового фестивалю «О'Кешкин джаз» (м. Київ) про ідею започаткування та основні етапи проведення джазових дитячих фестивалів в Україні, зокрема особливості цьогорічного фестивалю «О'Кешкин джаз».

34. Остапенко Г. Формат комунікаційного середовища студентів КНУКіМ у мережі Інтернет: соціологічне опитування / Галина Остапенко // Вісн. Книжк. палати. – 2013. – № 4. – С. 47–51.

35. Петриненко Д. Професор Національної музичної академії імені П. І. Чайковського [м. Київ] Діана Петриненко: «Коли верхню ноту взяла на півгодини, глядачі піднялися і стояли, доки я доспівала» / Діана Петриненко ; [інтерв'ю взяла] Л. Яновська // Уряд. кур'єр. – 2013. – 31 серп. – С. 17.

Співачка, педагог, н.а. України про творчу та педагогічну діяльність, родину.

36. Христова Н. Конкурс духовної музики в Риме: наши – лучшие / Наталья Христова // Веч. Николаев. – 2013. – 18 июля.

Про участь і відзнаку жіночого хору ім. С. Фоміних Миколаївського коледжу культури і мистецтв у Міжнародному конкурсі духовної музики «Musica Sacra a Roma» (Італія).

37. Христова Н. 300 песен Татьяны Яровой / Наталья Христова // Веч. Николаев. – 2013. – 23 июля.

Творчий портрет композитора, художнього керівника Миколаївського муніципального театру-студії естрадної пісні для дітей, юнацтва та молоді, з.д.м. України Т. Ярової.

38. Художники – майбутнім офіцерам / прес-центр СБ України // Буковина. – 2013. – 6 серп.

Виставка робіт випускників Вижнецького коледжу прикладного мистецтва ім. В. Шкрібляка та факультету образотворчого і декоративно-прикладного мистецтва Чернівецького нац. університету ім. Ю. Федьковича у Нац. академії Служби безпеки України (м. Київ). До 1025-річчя хрещення Київської Русі.

39. Чернова О. Коли скінчилася вистава... / Олександра Чернова, Олена Зашко // День. – 2013. – 9–10 серп. – С. 7.

Про історію відкриття Будинку ветеранів сцени у Пущі-Водиці (м. Київ), його мешканців, фінансування, благодійну допомогу та проблеми сьогодення.

Див. №№: 21, 149, 194, 202, 203, 248, 274.

Матеріально-технічна база закладів мистецтва

40. Гудзь І. Історичний музей – до Дня Харкова, філармонія – за рік / Ірина Гудзь // Слобід. край. – 2013. – 1 серп.

Про графік робіт із реконструкції будівель закладів культури у м. Харкові.

41. Івашко О. Нова філармонія постане з «Іскри» / Олена Івашко // Уряд. кур'єр. – 2013. – 20 серп. – С. 16.

Про виділення будівлі колишнього кінотеатру «Іскра» для розміщення Миколаївської обласної філармонії.

42. Куш П. Котлован під оперу копали вручну : у Донецьку планують здійснити реконструкцію [Нац. акад.] театру [опери та балету ім. А. Солов'яненка] / Павло Куш // Уряд. кур'єр. – 2013. – 6 серп. – С. 13.

43. Шквар Г. Як іде реконструкція об'єктів, пов'язаних з ім'ям Тараса Шевченка, перевірів голова облдержадміністрації [Сергій Тулуб] у Звенигородському й Городищенському районах [Черкаська обл.] / Ганна Шквар // Черкас. край. – 2013. – 9 серп.

Див. № 16.

МІЖНАРОДНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО

44. Остржанська Д. Україна чеськими очима. Сьогодні / Дагмар Остржанська, Катерина Міщук ; [розмовляла] К. Кот // Укр. культура. – 2013. – № 6. – С. 60–63.

Директор і піар-менеджер Чеського культурного центру в м. Києві про культурно-мистецькі заходи в Чехії та Україні, що відбулись за підтримки центру, майбутні плани діяльності.

45. Смирнова Н. Дипломати за дружбу регіонів / Наталія Смирнова // Юж. правда. – 2013. – 30 юля.

Нотатки про візит польських дипломатів до м. Миколаєва, під час якого було досягнуто домовленостей щодо співпраці в культурно-гуманітарній сфері.

Міжнародні фестивалі мистецтв, конференції, конгреси з питань мистецтва та мистецтвознавства

46. Вишневська М. Осінь розпочнеться... поезією / Марія Вишневська // День. – 2013. – 29 серп. – С. 11.

Програма проведення IV Міжнародного літературно-мистецького фестивалю «Meridian Czernowitz» у м. Чернівцях.

47. Обуховська Л. Про кохання, пристрасть, злочинство і розкавання, що запізнилося / Людмила Обуховська // День. – 2013. – 15 серп. – С. 11.

Нотатки про XV Міжнародний фестиваль античного мистецтва «Боспорські агони» (м. Керч, АРК) та лауреата фестивалю – рок-оперу «Ірод» О. Вратарьова та І. Поклада у постановці Кримського акад. укр. муз. театру (режисер-постановник – В. Косов).

48. Синельников Р. Фестиваль «Соседний мир» / Роман Синельников // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 7.

Про організаторів, учасників і хід VI Міжнародного фестивалю музики і актуального мистецтва «Соседний мир» у м. Судаку (АРК).

49. Соколенко Н. Гогольfest–2013 : від Даху до арт-кластера / Надія Соколенко // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 10.

Про підготовку до проведення VI Міжнародного фестивалю сучасного мистецтва «Гогольfest» у м. Києві.

Міжнародний фестиваль мистецтв «Франко. Місія» у селах Поповичі та Нагуєвичі (Львівська обл.)

50. Гутик О. Kozak System: «Земля Франка народить нових пророків!» : у Нагуєвичах відгримів фестиваль української культури «Франко. Місія» / Олена Гутик // Високий Замок. – 2013. – 30 лип. – С. 9.

51. Гутик О. Три дні музики, літератури та арту просто неба : у селі Поповичах розпочався фестиваль «Франко. Місія» : [про учасників та хід фестивалю] / Олена Гутик // Високий Замок. – 2013. – 23 лип. – С. 9.

52. З Франком чи проти нього? / Олег Баган, Іван Гаваньо, Петро Іванишин, Любомир Сікора // Літ. Україна. – 2013. – 29 серп. – С. 15.

Висловлюються критичні зауваження з приводу організації фестивалю.

53. Стахів А. Франко. Missia. Нагуєвичі : [програма та хід фестивалю] / Адріана Стахів // Культура і життя. – 2013. – 9 серп. – С. 7.

Міжнародні премії в галузі мистецтва

54. Ларіонов П. Достойників не меншає / Павло Ларіонов // Уряд. кур'єр. – 2013. – 13 серп. – С. 9.

Про лауреатів Міжнародної премії ім. В. Винниченка у 2013 році.

ОБРАЗОТВОРЧЕ МИСТЕЦТВО

ЗАГАЛЬНІ ПИТАННЯ

55. Україна. Виконавчий орган Київської міської ради (Київська міська державна адміністрація). Про організацію постійно діючої виставки-ярмарку в

алеях парку «Володимирська гірка» та на вулиці Володимирській, 1–14 : розпорядження № 816 від 30 трав. 2013 р. // Хрещатик. – 2013. – 6 серп.

56. Надєждін А. Кращі з кращих : журі визначило лауреатів премії Паученка / Андрій Надєждін // Кіровоград. правда. – 2013. – 12 лип. – С. 10.

Урочистості з нагоди вручення обласної премії в галузі архітектури, геральдики та вексилології і декоративно-прикладного мистецтва ім. Я. Паученка у Кіровоградському художньо-меморіальному музеї ім. О. Осмьборкіна.

57. Тістол О. Ціна і цінність / Олег Тістол ; [розпитувала] Т. Сидорова // День. – 2013. – 28 серп. – С. 10.

Художник про сучасний український арт-процес, свою творчість і плани на майбутнє.

58. Чердинцева А. Сім див українського мистецтва часів Незалежності / Алла Чердинцева // Культура і життя. – 2013. – 23 серп. – С. 10.

Аналізується розвиток українського образотворчого мистецтва за роки незалежності.

Див. №№: 18, 48, 49, 50–53.

У НАЦІОНАЛЬНІЙ СПІЛЦІ ХУДОЖНИКІВ УКРАЇНИ

Виставки, пленери, фестивалі образотворчого мистецтва

59. Беженар В. Місто вродливих, добрих і творчих / Валентина Беженар // Чернівці. – 2013. – 15 серп. – С. 10.

Виставка творів молодих чернівецьких художників і фотографів «Порух душі» в обласному центрі.

60. Ванина М. Опыт взаимодействия / Мария Ванина // Веч. Одесса. – 2013. – 8 авг.

Виставка молодих художників А. Логова, В. Сая, М. Талютто, А. Ялози під назвою «IV. Опыт взаимодействия» у м. Одесі.

61. Козирєва Т. Українські акценти / Тетяна Козирєва // День. – 2013. – 20 серп. – С. 12.

Виставка творів сучасних митців у Палаці мистецтв (м. Львів).

Див. №№: 8, 32.

Виставка «Молоде мистецтво молодій країні» у Центральному будинку художника НСХУ (м. Київ)¹

62. Катаєва М. У Будинку художника знайомлять з молодим мистецтвом :

¹ Про виставку див. також: День. 2013. 23–24 серп. С. 24; Уряд. кур'єр. 2013. 23 серп. С. 12.

[про виставку творів молодих художників] / Марія Катаєва // Хрещатик. – 2013. – 20 серп.

63. Литвиненко О. Незалежність очима молодих : [про виставку] / Олександр Литвиненко // Сл. Просвіти. – 2013. – 22–28 серп. – С. 12.

64. Соколова С. Молодь – до Дня Незалежності : [про організаторів та учасників виставки] / Світлана Соколова // Культура і життя. – 2013. – 23 серп.

–
С. 9.

Робота художніх галерей і виставкових залів

65. Клоц А. Трансформації однієї галереї / Антон Клоц // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 14.

Про культурно-мистецькі акції в рамках проекту «Галерея Лавра. Трансформація» у м. Києві.

66. Куш С. Перша спроба – ще 1999-го : в Івано-Франківську відкрили перший в Україні муніципальний центр сучасного мистецтва / Софія Куш // День. – 2013. – 23–24 серп. – С. 2.

Див. №№: 22, 141.

МІЖНАРОДНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО

67. Асіміс К. Фотолітописець «пристані спасіння» / Костас Асіміс ; [розпитувала] В. Корнєва // Зоря Полтавщини. – 2013. – 5 лип. – С. 18.

Грецький фотограф про творчу діяльність. Фотовиставка робіт майстра «Наш Афон» у Полтавському краєзнавчому музеї.

68. Бурма В. Дороги майстрів і стежини учнів / В. Бурма // Віл. життя плюс. – 2013. – 26 лип.

Виставка робіт польських художників у м. Тернополі.

69. Бурма В. Дороги майстрів і стежини учнів / В. Бурма // Віл. життя плюс. – 2013. – 26 лип.

Виставка робіт польських художників у м. Тернополі.

70. Гутик О. Анджей Струмільо: «Нью-Йорк нагадав мені кладовище» : класик польського авангарду представив у місті Лева кращі роботи / Олена Гутик // Високий Замок. – 2013. – 2–4 серп. – С. 9.¹

71. Мессойлиди Н. Чёрно-белое и красное / Наталья Мессойлиди // Веч. Одесса. – 2013. – 8 авг.

Нотатки про фотовиставку робіт київського художника Р. Гінзбурга, персональну виставку графіки художника О. Телалима (Болгарія) та виставку

¹ Про виставку див. також: День. 2013. 7 серп. С. 2.

акварелей Т. Ілуз-Телалім (Ізраїль) в Ізмаїльській картинній галереї (Одеська обл.).

72. Пленер співпраці та дружби : [ред. ст.] // Херсон. вісник. – 2013. – 25 лип. – С. 19.

Про участь херсонських художників у пленері в Польщі, їхні враження та програму перебування.

Див. № 126.

Міжнародні виставки, пленери, симпозіуми, бієнале, конкурси

73. Кульчицький М. Тюрма і сума, «Шахтар» і шахтарі, патруль на Борщагівці – гучні теми Одеської бієнале [сучасного мистецтва] / Мирослав Кульчицький, Михайло Рашковецький ; [записала] М. Гудима // Дзеркало тижня. – 2013. – 17 серп. – С. 16.

Співкуратори виставки про її організаторів, проекти, учасників.

74. Субота В. З мольбертом на етюди / Володимир Субота // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 5.

Про учасників і хід XIV Міжнародного репінського пленеру та вручення премії ім. І. Рєпіна у м. Чугуєві (Харківська обл.).¹

75. Чердинцева А. Гра з вічністю на трьох / Алла Чердинцева // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 14.

Про організаторів та учасників міжнародної виставки графіки, живопису і перформансу «Play in Evidence!» в Арт-центрі Я. Гретера (м. Київ).

II Міжнародний фестиваль емалі у м. Кисві

76. Косенко О. Свято емалі : [про започаткування та учасників фестивалю] / Олена Косенко // Демократ. Україна. – 2013. – 23 серп. – С. 19.

77. Новодережкіна О. Вогонь, світло, вода : II Міжнародний фестиваль емалі в Україні присвячено пам'яті Юлії Бородай (1974–2012 рр.) : [про організаторів і учасників фестивалю] / Ольга Новодережкіна // День. – 2013. – 21 серп. – С. 11.

78. Таборит М. Емаль: від Скіфської пекторалі... : [нотатки з прес-конференції з нагоди відкриття фестивалю] / Микола Таборит // Сл. Просвіти. – 2013. – 22–28 серп. – С. 11.

Див. № 159.

¹ Див. також: Культура і життя. 2013. 9 серп. С. 2; Слобід. край. 2013. 8 серп.

ОКРЕМІ ВИДИ ОБРАЗОТВОРЧОГО МИСТЕЦТВА

СКУЛЬПТУРА

79. Україна. Виконавчий орган Київської міської ради (Київська міська державна адміністрація). Про встановлення на підпірній стінці між буд. 20-б та 22-б на Андріївському узвозі пам'ятного знака, присвяченого українсько-литовським історичним подіям 14 сторіччя : розпорядження № 1110 від 5 лип. 2013 р. // Хрещатик. – 2013. – 28 серп.

80. Антоненко П. Які пам'ятники «проштовхують» Табачник і Колесніченко? / Петро Антоненко // Сл. Просвіти. – 2013. – 15–21 серп. – С. 6.

Роздуми автора щодо критеріїв відбору кандидатур військових діячів Другої світової війни, пам'ятники яким плануються встановити на Алеї воїнської слави у м. Києві.

81. Гугушвілі Т. «Камінь. Алегорія» / Тамта Гугушвілі // День. – 2013. – 6 серп. – С. 2.

Про Всеукраїнський скульптурний пленер у м. Тернополі та встановлення скульптур, створених митцями, у Парку ім. Т. Шевченка.¹

82. Косий М. У Харкові відкривають пам'ятник [російському актору, барду] [В.] Висоцькому / Микола Косий // Голос України. – 2013. – 21 серп. – С. 5.

Про завершення роботи над створенням меморіального комплексу «Вертикаль» у м. Харкові. Скульптор – О. Демченко.

83. «Легенды Таврии» украсили бульвар Мирный : [ред. ст.] // Херсон. вісник. – 2013. – 4 лип. – С. 18.

Відкриття паркової скульптурної композиції «Легенди Таврії», створеної художниками з різних міст України, у м. Херсоні.

84. Марухняк Й. Іван Франко і Коломия / Йосип Марухняк // День. – 2013. – 16–17 серп. – С. 14.

Зокрема з історії створення пам'ятника І. Франку в м. Коломиї (Івано-Франківська обл.). Скульптори – В. Гурмак, В. Андрушко, архітектор – О. Пріль.²

85. Скрипник В. Виготовлять скульптури козацьких полковників / Віктор Скрипник // Голос України. – 2013. – 9 серп. – С. 1, 3.

Про мету проведення, хід та учасників XVII Всеукраїнського скульптурного пленеру «Подільський оберіг–2013» у с. Буша (Ямпільський р-н, Вінницька обл.).

¹ Про пленер див. також: Віл. життя плюс. 2013. 26 лип.; Голос України. 2013. 3 серп. С. 14.

² Про пам'ятник див. також: Культура і життя. 2013. 23 серп. С. 5.

Відкриття пам'ятників і пам'ятних дощок

86. Галушак І. На Львівщині відкрили ще один пам'ятник Кобзареві / Ігор Галушак // Сл. Просвіти. – 2013. – 1–7 серп. – С. 10.

Про урочисте відкриття пам'ятника Т. Шевченку в с. Чишки (Пустомитівський р-н, Львівська обл.). Скульптор – Я. Муха.

87. Костюкевич В. У Житомирі відкрили нову пам'ятну дошку [борцю за незалежність України, поету, громадському діячеві] Олегу Ольжичу / Валерій Костюкевич // День. – 2013. – 28 серп. – С. 2.

88. Логвиненко Л. Апостоли та митарі / Леонід Логвиненко // Сіл. вісті. – 2013. – 1 серп.

Про відкриття пам'ятника апостола Андрію Первозванному у м. Харкові (скульптор – О. Рідний). До 1025-річчя хрещення Київської Русі.

89. Малімон Н. На Волині [у с. Колодяжне Ковельського р-ну, Волинська обл.] встановили пам'ятник [брату поетеси Лесі Українки, громадському діячеві та благодійнику] Миколі Косачу [за кошти благодійного фонду голови Волинської облдержадміністрації Б. Клімчука «Рідна Волинь»] / Наталія Малімон // День. – 2013. – 6 серп. – С. 11.

90. Михлик З. Дорогою знань із Кобзарем / Зенон Михлик // Сіл. вісті. – 2013. – 15 серп.

Встановлення пам'ятника Т. Шевченку на шкільному подвір'ї у с. Святець (Теофіпольський р-н, Хмельницька обл.). Архітектор – В. Блюсюк.

91. Стригун Л. Вам, міністре! / Людмила Стригун // Україна молода. – 2013. – 1 серп. – С. 9.

Про відкриття меморіальної дошки першому міністру фінансів УНР Х. Барановському у с. Дзензелівка (Маньківський р-н, Черкаська обл.).

92. У Малинівці відкрили пам'ятник Попандопуло : [ред. ст.] // Слобід. край. – 2013. – 6 серп.

Про відкриття скульптурної композиції героям кінострічки «Весілля в Малинівці» у с. Малинівка (Чугуївський р-н, Харківська обл.) у рамках фестивалю «Весілля у Малинівці–плюс». Скульптор – С. Гурбанов.

Див. № 181.

Персоналії скульпторів

93. Єфремова В. Твір скульптури – то послання в майбутнє... / Валентина Єфремова // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 9.

Творчий шлях скульптора, н.х. СРСПР О. Ковальова (1915–1991) на сторінках книги мистецтвознавця, з.д.м. України Д. Янка «Скульптор Ковальов».

94. Ісак М. Митець від кореня / Михайло Ісак // Новини Закарпаття. – 2013. – 6 серп.

Творчий портрет закарпатського скульптора Я. Ісака.

95. Кирпа І. Майстер, який виліпив півміста / Ірина Кирпа // Україна молода. – 2013. – 2–3 серп. – С. 19.

Творчий портрет скульптора В. Шпака з м. Генічеська (Херсонська обл.).

96. Мотика Я. Ярослав Мотика – глина і камінь / Ярослав Мотика ; спілкувалася Л. Степовичка // Сл. Просвіти. – 2013. – 22–28 серп. – С. 10–11.

Скульптор з м. Львова про свою творчість, зокрема творчу Шевченкіану.

97. Навлютова С. Талант, достойний монумента / С. Навлютова // Луг. правда. – 2013. – 6 авг.

Творчий портрет скульптора, з.х. України М. Можаяєва. До 85-річчя від дня народження митця.

98. Шлапак Ю. Великий українець із грузинським прізвищем / Юрій Шлапак ; [розпитувала] Л. Чечель // Культура і життя. – 2013. – 30 серп. – С. 8.

Провідний науковий співробітник Музею-майстерні І. Кавалерідзе (м. Київ) про історію створення та експонати музею, творчий шлях скульптора, кінорежисера, драматурга, н.а. України І. Кавалерідзе (1887–1978).

99. Яковлев С. Скульптор М. Г. Лисенко / С. Яковлев ; [передруковано з оригінального випуску від 10 квіт. 1945 р.] // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 4.

Творчий портрет скульптора, н.х. СРСР М. Лисенка (1906–1972).

Див. № 316.

ЖИВОПИС

100. Цимбалюк Є. Острозькі «придворні» художники / Євген Цимбалюк // Сл. Просвіти. – 2013. – 22–28 серп. – С. 12.

Про учасників пленеру у м. Острозі (Рівненська обл.).

Виставки

101. Бабенко О. Твори, які хочеться розгадувати / Оксана Бабенко // Зоря Полтавщини. – 2013. – 23 лип.

Виставка творів художника Е. Бельського, який мешкає у Словенії, у Полтавському худож. музеї (Галереї мистецтв) ім. М. Ярошенка.

102. Гусак І. Картини [та фотографії] з місць археологічних розкопок [львівських художників та фотографів, учасників мистецького пленеру, у міській галереї «Гердан»] / Ірина Гусак // Демократ. Україна. – 2013. – 30 серп. – С. 21.

103. Гусак І. «Нерозгадані тайни» Івана Марчука / Ірина Гусак // Демократ. Україна. – 2013. – 23 серп. – С. 21.

Виставка живопису н.х. України І. Марчука у Музейно-виставковому

центрі «Музей історії міста Києва».¹

104. Жовнір Н. «Акварелі Бернацького зачаровують, особливо – їхня недомовленість...» / Наталія Жовнір // Зоря Полтавщини. – 2013. – 16 лип.

Виставка творів художника В. Бернацького у Полтавському худож. музеї (Галереї мистецтв) ім. М. Ярошенка.

105. Єфремова В. «Святині православ'я» у Фонді культури / Валентина Єфремова // Культура і життя. – 2013. – 2 серп. – С. 14.

Виставка творів художника С. Лосіцького «Святині православ'я», присвячена 1025-літтю хрещення Київської Русі, в Українському фонді культури (м. Київ). Творчий портрет митця.

106. Єфремова В. Фактори харизми / Валентина Єфремова // Культура і життя. – 2013. – 9 серп. – С. 11.

Виставка творів художника Ю. Шевченка в київській галереї «Митець», творчий портрет митця.

107. Капшученко Ю. Жито шепоче в позачасі / Юлія Капшученко // Уряд. кур'єр. – 2013. – 13 серп. – С. 17.

Виставка творів художниці з м. Канева (Черкаська обл.) Л. Міненко у Нац. музеї літератури України (м. Київ).

108. Козирєва Т. Впізнавані образи / Тетяна Козирєва // День. – 2013. – 6 серп. – С. 12.

Виставка творів н.х. України В. Слєпченка у Палаці мистецтв (м. Львів).

109. Козирєва Т. Карпати та їхні околиці / Тетяна Козирєва // День. – 2013. – 13 серп. – С. 12.

Виставка творів живопису художника В. Сандюка у Львівській нац. галереї мистецтв ім. Б. Возницького.

110. Кривцун А. Художник с німецькими корнями нарисовал мирное небо / Андрей Кривцун // Донбасс. – 2013. – 27 авг. – С. 4.

Виставка творів з.х. України Г. Руффа в Будинку працівників культури м. Донецька.

111. Маркелова Г. Дебют / Галя Маркелова // Веч. Одесса. – 2013. – 10 авг.

Нотатки про персональну виставку київської художниці Люсі Іванової у м. Одесі.

112. Милина Л. Імпровізація на тему природи / Людмила Милина // Крым. правда. – 2013. – 3 авг.

Виставка творів з.х. АРК О. Шуринова у м. Сімферополі.

¹ Про виставку див. також: День. 2013. 28 серп. С. 12

113. Москалець О. «Ретроспектива. Слід» / Олександр Москалець // День. – 2013. – 16–17 серп. – С. 16.
Виставка творів художника А. Малих у київській галереї «Триптих АРТ».
114. Настіна В. «Сонячна колиска» Анастасії Калюжної / Валентина Настіна // Крим. світлиця. – 2013. – 23 серп. – С. 16.
Виставка творів художниці А. Калюжної у Сімферопольському худож. музеї (АРК).
115. Обуховская Л. Живописный мир Степана Джуса / Людмила Обуховская // Крым. правда. – 2013. – 10 авг.
Виставка творів кримського художника С. Джуса у м. Ялті (АРК). До 55-річчя творчої діяльності митця.
116. Онопа А. Мистецтво народжене на межі сну і реальності / Аліна Онопа // Культура і життя. – 2013. – 2 серп. – С. 7.
Виставка «Коли грані стираються» творів художника А. Погарського в галереї «Wunjo-Art» (м. Київ).
117. Пирогівська А. Мрії збуваються / Алла Пирогівська // Буковина. – 2013. – 9 серп.
Презентація виставки «Мої мрії...» творів художника Д. Мігалецького у Чернівецькій ОУНБ ім. М. Івасюка.
118. Семена М. Світ без чорних барв / Микола Семена // День. – 2013. – 1 серп. – С. 12.
Про батик «Трудівник» керченської художниці В. Горбачевської, представлений на спільній виставці в Кримському відділенні НСХУ (м. Сімферополь) та творчість художниці.
119. Соколова С. Лелека – душа художника / Світлана Соколова // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 8.
Персональна виставка творів художниці Л. Міненко «Брате мій, лелеко...» у Нац. музеї літератури України (м. Київ).
120. Ткаченко Г. Душа не може бути без святині / Григорій Ткаченко // Житомирщина. – 2013. – 23 серп. – С. 9.
Нотатки про виставку живопису житомирських художників в обласному центрі. До Дня незалежності України.
121. Фролова Слава. Сновидіння в Музеї «Духовні скарби України» [м. Київ] : [виставка «Dream On» творів молодих художників в рамках проекту Slava Frolowa-Group] / Слава Фролова // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 14.¹

¹ Про виставку див. також: День. 2013. 16–17 серп. С. 24.

122. Фуга Л. Україна глазами кировоградских живописцев / Л. Фуга // Юж. правда. – 2013. – 27 июля.

Нотатки про виставку творів кировоградських художників «Живописна Україна» з приватної колекції миколаївського колекціонера В. Юрлова у м. Миколаєві.

123. Цимбалюк М. Одна чарунка з щільника нашого мистецтва / Микола Цимбалюк // Сл. Просвіти. – 2013. – 22–28 серп. – С. 13.

Про учасників виставки «Поташня – чарунка Поділля» у Нац. музеї Т. Шевченка (м. Київ) за підсумками живописного пленеру у с. Поташня (Бершадський р-н, Вінницька обл.).

124. Цимбалюк М. Тьмяні тіні минулого / Микола Цимбалюк // Сл. Просвіти. – 2013. – 15–21 серп. – С. 12.

Нотатки про виставку «Цвіт імператора» харківської художниці О. Борисової у м. Києві. До 1025-річчя хрещення Київської Русі.

125. Чебан О. Художники Вінниччини пройшли Тарасовими шляхами / Олег Чебан // Уряд. кур'єр. – 2013. – 22 серп. – С. 8.

Про організацію та учасників виставки вінницьких художників «Тарасові шляхи Вінниччини» у Вінницькому обласному краєзнавчому музеї.

126. Черняк Л. Пейзажі з вілли Темістокля Вірсти / Людмила Черняк // Буковина. – 2013. – 13 серп.

Про творчу зустріч чернівецьких художників в обласному центрі та виставку їхніх творів, створених під час пленеру у Франції, на віллі художника Т. Вірсти.

Див. №№: 13, 38, 70, 74, 127, 129, 132, 142, 146.

Персоналії художників-живописців

127. Білошицька-Костюкевич О. Сприйняття – справа делікатна / Олена Білошицька-Костюкевич // День. – 2013. – 29 серп. – С. 10.

Творчий портрет житомирського художника М. Бутковського та виставка творів митця у художньому салоні Житомирської обласної організації НСХУ.

128. Вишневська М. Перша жінка-художниця на Буковині / Марія Вишневська // День. – 2013. – 9–10 серп. – С. 16.

Про творчий і життєвий шлях художниці А. Кохановської (1863–1927), її творчу спадщину та вшанування пам'яті в м. Чернівцях із нагоди 145-річчя від дня народження.

129. Карпенко О. Літо Єгора / Олександр Карпенко // Херсон. вісник. – 2013. – 25 лип. – С. 17.

Творчий портрет художника Є. Толкунова. Виставка живопису у м. Херсоні. До 70-річчя від дня народження митця.

130. Крайник М. Юрій Боднар винайшов свою «симфонію проміння» : тернопільський закарпатець повернувся додому назавжди / Марина Крайник // Новини Закарпаття. – 2013. – 3 серп. – С. 14.

Творчий портрет художника Ю. Боднара.

131. Куш С. Казковий... реалізм / Софія Куш // День. – 2013. – 2–3 серп. – С. 24.

Творчий портрет художника Л. Кузьменка.

132. Левкович С. Юбилейные радости и философские печали Юлия Гальперина / София Левкович // Веч. Одесса. – 2013. – 10 авг.

Творчий портрет з.х. України Ю. Гальперіна. Виставка творів у м. Одесі. До 85-річчя від дня народження митця.

133. Левчук В. «Отец русского футуризма» / Валентина Левчук // Веч. Одесса. – 2013. – 17 авг.

Презентація книги-альбому «Новое о Бурлюках» Є. Деменка в Одеському літературному музеї, під час якої автор ознайомив присутніх із життям та творчістю художника Д. Бурлюка (1882–1967) та розповів про роботу над книгою.

134. На державному рівні відзначають 100 років від дня народження Василя Свиди, народного художника України, лауреата Національної премії ім. Т. Г. Шевченка : [план заходів] : [інформація] // Крим. світлиця. – 2013. – 9 серп. – С. 16.

135. Ножка А. Василь Габда дивився на цей світ не так, як інші / Анастасія Ножка // Новини Закарпаття. – 2013. – 3 серп. – С. 14.

Пам'яті н.х. України В. Габди (1925–2003).

136. Росляков С. Художник, личность, гражданин / Сергей Росляков // Веч. Николаев. – 2013. – 25 июля.

Творчий портрет миколаївського художника М. Бережного. До 75-річчя від дня народження митця.

137. Сапон В. Холодні тони Федора Кравчука [1953–2010] : [творчий шлях чернігівського художника] / Володимир Сапон // Десн. правда. – 2013. – 1 серп. – С. 12.

138. Скоп Л. Лев Скоп: Коли я лише беруся до роботи над черговою іконою, зі мною відбувається щось дивне : [інтерв'ю] / Лев Скоп // Укр. культура. – 2013. – № 6. – С. 68–71.

Львівський художник про роботу над написанням 365 ликів Богородиці, досвід художника-реставратора, стан сучасного мистецтва.

139. Чердинцева А. Макс Волошин – художник / Алла Чердинцева // Культура і життя. – 2013. – 30 серп. – С. 9.

Творчий шлях художника, поета М. Волошина (1877–1932).

140. Черемшинський О. Добро Простена Добромисла / Остап Черемшинський, Романа Черемшинська // Віл. життя плюс. – 2013. – 2 серп.

Про життєвий і творчий шлях художника, мистецтвознавця Ю. Панькевича (1863–1935). До 150-річчя від дня народження.

141. Шот М. Художниця створила салон щирості / Микола Шот // Уряд. кур'єр. – 2013. – 13 серп. – С. 17.

Творчий портрет тернопільської художниці та лялькарки Н. Басараб та про створення нею культурно-мистецького салону в м. Тернополі.

142. Юхимець Г. Україна своє осягне / Гліб Юхимець // Культура і життя. – 2013. – 23 серп. – С. 8.

Творчий портрет київської художниці Н. Синишин, виставка творів мисткині у Київському історико-меморіальному музеї М. Грушевського.

143. Яновська Л. На що полює Цезарій XII : [творчий портрет київського художника Ц. Ганушкевича] / Людмила Яновська // Уряд. кур'єр. – 2013. – 17 серп. – С. 21.

Див. №№: 13, 105, 106, 118.

ГРАФІКА

Виставки

144. Вертіль О. Медові фантазії Миколи Ярового / Олександр Вертіль // Уряд. кур'єр. – 2013. – 22 серп. – С. 12.

Виставка творів художника-графіка М. Ярового у мистецькій галереї Сумської обласної організації НСХУ.

145. Москалець О. «Пастки» океану й космосу / Олександр Москалець // День. – 2013. – 8 серп. – С. 12.

Виставка «Sargassum» творів художника В. Шкарупи у галереї «Триптих АРТ» (м. Київ).

146. Тарасенко Л. «У кольорах веселки» : так обнадійливо назвали свою виставку двоє самобутніх художників – Богдан Задорожній і Людмила Туркевич [в галереї «Арт-Мікс», м. Київ] / Лариса Тарасенко // День. – 2013. – 7 серп. – С. 11.

Див. №№: 13, 70, 74, 102.

Персоналії художників-графіків

147. Капуста М. Художник-карикурист Микола Капуста: «Гадаю, гумористами стають. Але, треба зауважити, таки спершу народжуються» : [митець про творчість] / Микола Капуста ; [спілкувався] П. Куш // Уряд. кур'єр. – 2013. – 10 серп. – С. 17.

148. Левицький М. Любов і творчість без міфів / Мирослав Левицький // Сл. Просвіти. – 2013. – 8–14 серп. – С. 11.

Зокрема про презентацію книги Б. Гориня «Любов і творчість Софії Караффи-Корбут» у Львівському палаці мистецтв.

149. Михлик З. Плодоносить сад ідей / Зенон Михлик // Сіл. вісті. – 2013. – 13 серп.

Творчий портрет художника, викладача Бережанської худож. школи (Тернопільська обл.) О. Шупляка, зокрема про його перемогу на конкурсі із створення логотипу до 200-річчя від дня народження Т. Шевченка.

150. Настіна В. Обличчя в дзеркалі істини / Валентина Настіна // Крим. світлиця. – 2013. – 9 серп. – С. 16.

Творчий шлях кримського художника, майстра книжкової графіки В. Буня (1945–2003). Виставка творів митця у Кримській універсальній науковій бібліотеці ім. І. Франка (м. Сімферополь).¹

Див. №№: 13, 128.

ДЕКОРАТИВНО-УЖИТКОВЕ МИСТЕЦТВО

151. Бабенко О. Вічна лінія гончарства / Оксана Бабенко // Зоря Полтавщини. – 2013. – 9 лип.

Культурно-мистецькі заходи в рамках II Національного фестивалю гончарства у смт Опішному (Зіньківський р-н, Полтавська обл.).

152. Мельников Р. Лучшие отечественные мастера декоративного искусства получают заказы на серийное производство своих творений / Руслан Мельников // Факты и коммент. – 2013. – 15 авг. – С. 7.

Про організаторів, хід і підсумки конкурсу „Подарунки з українською душею”.²

153. Рябий В. Оаза для митців / Василь Рябий // Сл. Просвіти. – 2013. – 15–21 серп. – С. 14.

Про організаторів та учасників пленеру майстрів текстилю у с. Татарів (Івано-Франківська обл.).

154. Сентемон Н. «Освячені горном» – таку назву мав обласний пленер гончарів, який відбувався з 16 по 19 липня в селі Бубнівка Гайсинського району [Вінницька обл.] // Вінниччина. – 2013. – 2 серп. – С. 8.

155. Танащик О. Тут народжується диво / Оксана Танащик // Буковина. – 2013. – 13 серп.

Про організаторів та учасників Всеукраїнського пленеру художньої кераміки у с. Кам'яна (Сторожинецький р-н, Чернівецька обл.).

Див. №№: 31, 76–78, 163.

¹ Про художника та виставку див. також: Крим. правда. 2013. 3 авг.

² Про конкурс див. також: Сегодня. 2013. 16 авг. С. 6.

Виставки

156. Соколова С. «Християнські традиції. Сила Духу» / Світлана Соколова // Культура і життя. – 2013. – 9 серп. – С. 5.

Лялькові композиції заслужених діячів мистецтв України Д. та Р. Лунів у залі Українського фонду культури (м. Київ). До 1025-річчя хрещення Київської Русі.

Див. №№: 38, 157, 162.

Персоналії художників і майстрів

157. Антоненко А. Коли глина розкаже : у Національному музеї українського народного декоративного мистецтва [з.х. України] Оксана Грудзинська представила ювілейну виставку / Аліса Антоненко // День. – 2013. – 1 серп. – С. 2.

Творчий портрет художниці та про її виставку.

158. Дмитренко Ж. Вінницький диво-птах / Жанна Дмитренко, Наталя Сентемон // Вінниччина. – 2013. – 16 серп. – С. 8.

Презентація скульптури у м. Вінниці, створеної з.м.н.тв. України В. Слободянюком у рамках конкурсу «Диво-птах» до Дня незалежності України.

159. Ільїна Т. Непересічне художнє явище розвивається тільки завдяки ентузіастам / Тетяна Ільїна // День. – 2013. – 21 серп. – С. 11.

Про діяльність художника-емальєра О. Бородея з розвитку емальєрного мистецтва та про II Міжнародний фестиваль емалі у м. Києві.

160. Ісак А. Маски Миколи Марчука демонструють у Парижі / Анатолій Ісак // Буковина. – 2013. – 2 серп. – С. 2, 7.

Про творчу діяльність художника М. Марчука із смт Ваишківців (Вишнівський р-н, Чернівецька обл.).

161. Крока Н. Металева королева України розмістила свої апартаменти в Рівному – із залізними квітами, тваринами, птахами, казковими персонажами, героями фільмів, книг і навіть наймасивнішими у світі шахами-дзвонами / Ніна Крока ; [бесіду вів] Є. Цимбалюк // Віл. слово. – 2013. – 6 серп.

Майстриня-коваль про свою творчу діяльність, створення музею творів сучасного ковальства у м. Рівному та започаткування фестивалю «Металеве серце України».

162. Настіна В. В унісон настроєна хвиля / Валентина Настіна // Крим. світлиця. – 2013. – 16 серп. – С. 16.

Про творчу діяльність майстрів декоративно-прикладного мистецтва: художника з обробки дерева А. Браїлова і керамістки Ю. Андрєєвої. Виставка робіт у м. Сімферополі.

163. Тищенко О. «Я – гончар!» / Олександр Тищенко // Зоря

Полтавщини. – 2013. – 16 лип. – С. 3.

Творчий шлях гончаря, з.м.н.тв. України Г. Денисенка (1925–2002), творчий портрет скульптора-кераміста, з.м.н.тв. України Л. Денисенко; проведення Нац. фестивалю гончарства (сmt Опішне, Зіньківський р-н, Полтавська обл.) за сприяння благодійного фонду «Духовне відродження Батьківщини».

Див. № 141.

ХУДОЖНЯ ФОТОГРАФІЯ

Виставки

164. Арсеньєва Т. Благослови детей, зверей... и стариков... / Тина Арсеньєва // Веч. Одесса. – 2013. – 13 авг.

Нотатки про виставку «И всё-таки фотография» фотохудожників творчого об'єднання «Місто» у приміщенні Одеського історико-краєзнавчого музею.

165. Вашеняк Л. Жіноча краса на світлинах / Лариса Вашеняк // Поділ. вісті. – 2013. – 23 лип.

Виставка творів фотохудожниці О. Грипти «Погляд крізь...» у приміщенні кінотеатру «Multiplex-holding» (м. Тернопіль).

166. Ісіпчук Н. Країна «Дитинство» на світлинах / Наталія Ісіпчук // Сумщина. – 2013. – 7 серп. – С. 21.

Персональна виставка робіт фотохудожника С. Колеснікова у приміщенні Сумської ОУНБ.

167. Ісіпчук Н. На світлинах – Сумщина вчора і сьогодні / Наталія Ісіпчук // Сумщина. – 2013. – 28 серп. – С. 20.

Нотатки про виставку «Сумщина – шлях до успіху» сумських фотографів В. Коваленка, О. Корженка у Сумському обласному краєзнавчому музеї.

168. Кутах А. Браво, фотомайстриня! / Аліна Кутах // Сумщина. – 2013. – 14 серп. – С. 24.

Виставка робіт сумської фотохудожниці Н. Говорухіної «Ускользящий свет» у Сумській муніципальній галереї.

169. Осташко И. О «Необыкновенном в обыкновенном» / Ирина Осташко // Деснянка вільна. – 2013. – 15 серп. – С. 8.

Виставка робіт фотохудожника М. Турчина в Чернігівській ОУНБ ім. В. Короленка.

170. Федечко М. «Боже, нам єдність подай» / Мар'ян Федечко // Віл. життя плюс. – 2013. – 26 лип.

Виставка світлин тернопільського фотохудожника М. Бенча у м.

Тернополі. До 1025-річчя хрещення Київської Русі.

171. Цивірко М. Пізнаймо душу Трахтемирова / Микола Цивірко // Україна молода. – 2013. – 23–24 серп. – С. 19.

Виставка «Територія Т: земля і небо Трахтемирова» київського фотохудожника І. Кугни у Канівському музеї народного декоративного мистецтва (Черкаська обл.).

Див. №№: 67, 71, 102.

Персоналії фотохудожників

172. Єршов О. Митець, націлений перемагати / Олександр Єршов ; [інтерв'ю вела] Н. Ісіпчук // Сумщина. – 2013. – 28 серп. – С. 20.

Сумський фотохудожник про свою творчу діяльність.

ІНШІ ВИДИ ОБРАЗОТВОРЧОГО МИСТЕЦТВА

173. Таріш М. Вакцина від сірості / Маріанна Таріш, Валерій Кописов ; [інтерв'ю взяв] І. Антипенко // День. – 2013. – 20 серп. – С. 12.

Члени Херсонського арт-гурту «VacciNation» про творчість.

Виставки

174. Маркелова Г. Игорь Божко и его коллажи / Галя Маркелова // Веч. Одесса. – 2013. – 8 авг.

Виставка колажів художника І. Божка у м. Одесі.

Див. № 74.

Персоналії художників

175. Вострякова А. В одній картині – двісті відтінків «шкільного» пластиліну / Алла Вострякова ; бесіду записала І. Корчук // Високий Замок. – 2013. – 15–21 серп. – С. 16.

Молода львівська художниця про свою творчу діяльність та особливості техніки, в якій вона працює.

176. Кузнєцов В. Художник, який підірвав «Арсенал» / Володимир Кузнєцов ; [розмову вела] А. Пароваткіна // Дзеркало тижня. – 2013. – 10–16 серп. – С. 1, 10.

Молодий художник, автор картини «Коліїщина: Страшний суд», яку було знято з експозиції Всеукраїнської мистецької виставки «Велике і Величне» (м. Київ), про початок своєї творчості у київському творчому об'єднанні «Р.Е.П.», свою родину, мистецьку освіту, творче сьогодення та майбутні плани.

Див. № 57.

МУЗИКА

ЗАГАЛЬНІ ПИТАННЯ

Див. №№: 18, 28, 48, 49.

ОРГАНІЗАЦІЯ КОНЦЕРТНОЇ ДІЯЛЬНОСТІ

Див. №№: 20, 41.

У НАЦІОНАЛЬНІЙ СПІЛЦІ КОМПОЗИТОРІВ УКРАЇНИ ТА НАЦІОНАЛЬНІЙ ВСЕУКРАЇНСЬКІЙ МУЗИЧНІЙ СПІЛЦІ

Персоналії композиторів

177. Зайко М. «Станьмо до праці плече до плеча!» : до 130-річчя композитора Якова Якименка-Степового [1883–1921]: [творчий шлях композитора, музичного діяча] / Мирослава Зайко // Сл. Просвіти. – 2013. – 8–14 серп. – С. 12.

178. Продан І. Його пісні звали серця до бою / Іван Продан // Віл. життя плюс. – 2013. – 9 серп.

Про життєвий і творчий шлях композитора, скрипаля, диригента, педагога М. Гайворонського (1892–1949).

179. Скорик М. Мирослав Скорик: «Працюю, як заведений» / Мирослав Скорик ; [розмовляла І. Запотічна-Ванчосович] // Високий Замок. – 2013. – 19–21 лип. – С. 7.

Композитор, музикознавець, художній керівник Нац. опери України (м. Київ), Герой України про свою творчу діяльність. До 75-річчя від дня народження митця.

180. Супрун-Яременко Н. Із цеху майстрів / Надія Супрун-Яремко // Культура і життя. – 2013. – 30 серп. – С. 6.

Творчий портрет композитора, піаніста, педагога, голови Закарпатського обласного відділення НСКУ, з.д.м. України В. Теличка. Авторський концерт митця в Закарпатській обласній філармонії (м. Ужгород) в рамках II Міжнародного фестивалю «Музика без кордонів».

181. Терещук Г. Ігор Білозір повернувся в образі білого ангела / Галина Терещук // Крим. світлиця. – 2013. – 23 серп. – С. 11.

Творчий шлях композитора, естрадного співака, н.а. України І. Білозора (1955–2000), відкриття надгробка митцю на Личаківському цвинтарі (м. Львів).¹

¹ Про вшанування пам'яті митця у м. Львові див. також: День. 2013. 23–24 серп. С. 15.

**ТВОРЧІ ЗВІТИ, ФЕСТИВАЛІ, КОНКУРСИ,
СВЯТА МУЗИЧНОГО МИСТЕЦТВА**

182. Гавриляк І. За Бандеру! У суботу в Луцьку [Волинська обл.] починається фестиваль Опору / Іван Гавриляк // Україна молода. – 2013. – 2–3 серп. – С. 19.

Програма проведення Фестивалю українського духу «Бандеритат».

183. Корнєва В. Небесні перевесла духовного співу / Вікторія Корнєва // Зоря Полтавщини. – 2013. – 5 лип. – С. 17.

Про хід та учасників Відкритого регіонального фестивалю духовної музики «Небесні перевесла» у м. Полтаві та проведення в його рамках прес-конференції і круглого столу на тему «Українська духовна музика, її місце та роль у сучасному музичному просторі: проблематика, шляхи розвитку». До 1025-річчя хрещення Київської Русі.

184. Онищенко Н. Чи відродиться український Парнас у Сокиринцях? / Надія Онищенко // Сл. Просвіти. – 2013. – 22–28 серп. – С. 16.

Враження від проведення VI Всеукраїнського фестивалю кобзарського мистецтва «Вересаєве свято» у с. Сокиринці (Срібнянський р-н, Чернігівська обл.).

185. Семененко Н. Останні «Літні промені» / Наталія Семененко // День. – 2013. – 22 серп. – С. 10.

Про учасників і програму Фестивалю оркестрової музики «Літні музичні промені» у Нац. філармонії України (м. Київ).

МІЖНАРОДНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО

186. Антоненко А. 99 талантів об'єднав маестро Кирило Карабиць / Аліса Антоненко // День. – 2013. – 28 серп. – С. 11.

Про новий склад міжнародного оркестру молодих виконавців «I, Culture Orchestra», програму та підготовку до виступу в Нац. філармонії України (м. Київ) під диригуванням К. Карабиця.

Міжнародні фестивалі, конкурси

187. Антоненко А. Всі на «Захід» / Аліса Антоненко // День. – 2013. – 16–17 серп. – С. 15.

Анонс Міжнародного музичного фестивалю «Захід» у с. Родатичі (Городоцький р-н, Львівська обл.).¹

188. Василюк Т. По головній площі – з оркестрами / Тетяна Василюк //

¹ Про програму та учасників фестивалю див. також: Україна молода. 2013. 16–17 серп. С. 19.

Слобід. край. – 2013. – 29 серп.

Про учасників і хід першого Міжнародного музичного фестивалю «Харків – місто військової слави». До 70-річчя визволення від німецько-фашистських загарбників.

189. Войтюк А. Аркадій Войтюк: «Как жить, когда продюсер отдает тебе с корпоратива 17 процентов?» / Аркадий Войтюк ; беседовала А. Спивак // Веч. Вести. – 2013. – 19–25 авг. – С. 16.

Співак про участь у Міжнародному пісенному конкурсі молодих виконавців популярної музики «Нова хвиля» (м. Юрмала, Латвія), свої творчі плани.¹

190. Керменчикли А. Открытие «KaZантипа»: салют и Прохоров / Арсен Керменчикли // Сегодня. – 2013. – 6 авг. – С. 5.

Про відкриття, хід та учасників XXI Міжнародного музичного фестивалю «KaZантип» у с. Попівка (Сакський р-н, АРК).²

191. Кот К. Ключі джазового Львова / Катерина Кот // Укр. культура. – 2013. – № 6. – С. 20–23.

Про хід та учасників III Міжнародного джазового фестивалю «Альфа Джаз Фест» у м. Львові.

192. Листопад О. Чому Скрипка не стане Маккартні / Олег Листопад // Уряд. кур'єр. – 2013. – 9 серп. – С. 3.

Післямова до Міжнародного українсько-шведського фестивалю «Rock'n'Sick», який відбувся на Трухановому о-ві (м. Київ) та був ініційований співаком, музикантом О. Скрипкою.

193. Мелешко М. «Артист, як і спортсмен, мусить бути в тонусі» / Маргарита Мелешко ; [розпитував] М. Хорошунов // Україна молода. – 2013. – 9–10 серп. – С. 21.

Солістка Заслуженого акад. ансамблю пісні і танцю Збройних сил України про перемогу на XXII Міжнародному конкурсі юних виконавців «Молода Галичина» в м. Новояворівську (Львівська обл.), творчу діяльність та плани на майбутнє.

194. Пальцевич Ю. Диригентське мистецтво в дії / Юлія Пальцевич // Культура і життя. – 2013. – 30 серп. – С. 6.

Про організаторів, хід та учасників Міжнародного фестивалю-майстерні диригентського мистецтва «U Artist Music Festival» у м. Києві за

¹ Див. також: Веч. Вести. 2013. 5–11 авг. С. 14.

² Про відкриття фестивалю див. також: Крим. правда. 2013. 6 авг.

участю диригентів Д. Шлейхера (США) і Р. Золлмана (Бельгія).¹

195. Пальцевич Ю. Джаз та інше у Коктебелі / Юлія Пальцевич // Культура і життя. – 2013. – 23 серп. – С. 6.

Програма проведення XI Міжнародного музичного фестивалю «Джаз Коктебель» (АРК).

196. Славин В. Александр Вилкул: «От "Лучшего города" – к лучшей стране!» / В. Славин // Юж. правда. – 2013. – 18 июля.

Про учасників та хід Другого міжнародного музичного фестивалю «The Best City. UA–2013» у м. Дніпропетровську.

197. Храмов Г. Співочий голос зріє у змаганні / Григорій Храмов // Україна молода. – 2013. – 22 серп. – С. 12.

Про значення вокальних конкурсів у творчому зростанні оперних співаків, творчий шлях оперної співачки С. Крушельницької (1872–1952), започаткування, лауреатів та підготовку до проведення V Міжнародного конкурсу оперних співаків ім. С. Крушельницької у м. Львові.

Див. №№: 25, 36, 180.

ОКРЕМІ ВИДИ МУЗИКИ І МУЗИЧНОГО ВИКОНАВСТВА

ВОКАЛЬНА МУЗИКА

198. Горицвіт С. Хор «Viva la musica» – посол української культури й духовності / Сергій Горицвіт // Культура і життя. – 2013. – 9 серп. – С. 6.

Концерт німецької духовної музики у виконанні молодіжного хору «Viva la musica» у м. Одесі (керівник – Н. Кльон).

199. Москалець О. «Шубертіада» прозвучала по-новому / Олександр Москалець // День. – 2013. – 13 серп. – С. 11.

Про авторський проект «Шубертіада», присвячений творчості австрійського композитора Ф. Шуберта, камерної співачки В. Заболоцької та її гастрольно-концертну творчість в Україні і за кордоном.

Див. №№: 36, 183, 197, 200.

Персоналії солістів, виконавців і хормейстерів

200. Авдієвський А. «Народна пісня – перевірена часом» / Анатолій Авдієвський ; [розмовляла] Л. Кушнір // Україна молода. – 2013. – 16–17 серп. – С. 18–19.

Художній керівник і головний диригент Нац. засл. акад. укр. народного хору України ім. Г. Верьовки (м. Київ), Герой України, н.а. СРСР та України,

1 Про фестиваль див. також: Культура і життя. 2013. 16 серп. С. 6; Хрещатик. 2013. 13 серп.

про свою творчу діяльність, гастрольну та репертуарну політику хору. До 80-річчя від дня народження.¹

201. Зажитько І. Під звуки кобзи / Іван Зажитько // Десн. правда. – 2013. – 15 серп. – С. 8.

Творчий портрет кобзаря-лірника, співака, н.а. України В. Нечепи.

202. Муравский П. Павел Муравский: «Должен работать, так как являюсь единственным кормильцем в семье. Ведь все мои дети уже пенсионеры» / Павел Муравский ; [розмовляв] В. Бондаренко // Факты и коммент. – 2013. – 16 авг. – С. 24.

Хоровий диригент, педагог, радник диригента НМАУ ім. П. Чайковського (м. Київ), Герой України про творчу діяльність.

ІНСТРУМЕНТАЛЬНА МУЗИКА

203. Рунчак В. Повернути популярність баяна та акордеона / Володимир Рунчак ; розмову вела О. Приндіук // Культура і життя. – 2013. – 2 серп. – С. 6.

Композитор і диригент про започаткування та проведення акції «День українського баяна та акордеона» в Україні, проблеми київської баянно-акордеонної школи та шляхи їх вирішення.

Див. №№: 177–180, 186, 188, 194, 298.

Персоналії виконавців і диригентів

204. Дика Н. Людина дивовижного пророцтва / Ніна Дика // Культура і життя. – 2013. – 23 серп. – С. 6.

Творчий шлях музиканта, педагога О. Тищенка (1923–1997).

205. Москалець О. Натхненні осяяння [української] піаністки Ірени Портенко [із США] : [творчий портрет] / Олександр Москалець // Культура і життя. – 2013. – 9 серп. – С. 6.

Див. №№: 178, 180, 183–185, 202.

ЕСТРАДНА МУЗИКА

206. Поліщук Т. Пісні на всі часи / Тетяна Поліщук // День. – 2013. – 16–17 серп. – С. 21.

Про організаторів і програму вечора-конкурсу «Слід на землі», присвяченого пам'яті композитора, художнього керівника гурту «Ватра» І. Білозора (1955–2000), у Нац. акад. укр. драм. театрі ім. М. Заньковецької (м. Львів).

207. Хіміч М. Пісні та яблука Володимира Шинкарука / Марія Хіміч //

¹ Про ювіляра див. також: Факты и коммент. 2013. 20 авг. С. 9; Сл. Просвіти. 2013. 8–14 серп. С. 12.

Житомирщина. – 2013. – 23 серп. – С. 8.

Творчий вечір письменника, виконавця авторської пісні В. Шинкарука у приміщенні Житомирського обласного укр. муз.-драм. театру ім. І. Кочерги.

Див. №№: 7, 37, 50–53, 182, 189.

Персоналії солістів і виконавців

208. Бурмака М. Марічка Бурмака: «Є ціла "ніша" в українській музиці. що асоціюється зі мною» / Марічка Бурмака ; розмовляла Г. Положій // Високий Замок. – 2013. – 9–11 серп. – С. 9.

Співачка, н.а. України про свою творчу діяльність, зокрема телепрограму «Музика для дорослих», яку вона веде на каналі ТВі, ситуацію в музичному просторі України.

209. Павлик В. Виктор Павлик: «Планы у меня как у Наполеона...» / Виктор Павлик ; беседовал М. Хорошунов // Веч. Вести. – 2013. – 26 авг.–1 сент. – С. 14.

Співак, з.а. України про свою творчість і майбутні плани.

210. Пономарёв А. Александр Пономарёв: «В детстве я не пошёл в музыкальную школу, поскольку у мамы не было возможности каждый месяц платить за занятия 20 рублей» / Александр Пономарёв ; [розмовляла] Л. Музыка // Факты и коммент. – 2013. – 13 авг. – С. 9.

Естрадний співак, н.а. України про творчу діяльність та особисте життя. До 40-річчя від дня народження.¹

211. Прошин В. Пісня буде поміж нас / Віталій Прошин // Сіл. вісті. – 2013. – 1 серп.

Творчий портрет пісенного дуету «А ми удвох» у складі А. і В. Томіленків з м. Корсуня-Шевченківського (Черкаська обл.).

Див. №№: 181, 189, 193.

ДЖАЗОВА МУЗИКА

Див. №№: 33, 190, 195.

РОК- ТА ПОП-МУЗИКА

Див. №№: 6, 47, 50–53, 187, 191, 195.

Персоналії рок-музикантів

212. Кузьменко А. «Краще бути оптимістом, який нічого не знає» / Андрій Кузьменко ; [розпитувала] В. Олійник // Україна молода. – 2013. – 16–17 серп. – С. 21.

¹ Про творчість співака див. також: Україна молода. 2013. 9–10 серп. С. 21.

Співак, лідер гурту «Скрябін», письменник, телеведучий, актор про творчу діяльність.

КУЛЬТОВА ТА ДУХОВНА МУЗИКА

Див. №№: 36, 183.

ГАСТРОЛІ МУЗИЧНИХ КОЛЕКТИВІВ ТА ОКРЕМИХ ВИКОНАВЦІВ В УКРАЇНІ

Див. № 186.

ГАСТРОЛІ МУЗИЧНИХ КОЛЕКТИВІВ ТА ОКРЕМИХ ВИКОНАВЦІВ УКРАЇНИ

За межами країни

Див. № 199.

ТЕАТР. ТЕАТРОЗНАВСТВО

ЗАГАЛЬНІ ПИТАННЯ

213. Дацюк Г. Без ДАХу над головою / Ганна Дацюк // Україна молода. – 2013. – 13 серп. – С. 12.

Про закриття Центру сучасного мистецтва «ДАХ» (м. Київ) і подальші плани його керівника, режисера В. Троїцького.

214. Натяжна А. «Третій дзвінок» / Анастасія Натяжна // День. – 2013. – 1 серп. – С. 11.

Про започаткування ведучою і театрознавцем Н. Грабченко серії програм про театр у новому телепроекті «Третій дзвінок» на каналі ТВі, його програму і мету.¹

215. Соколенко Н. Магічне число 5! / Надія Соколенко // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 10.

Про започаткування та роботу Херсонського центру ім. В. Мейєрхольда.
Див. №№: 15, 49.

У НАЦІОНАЛЬНІЙ СПІЛЦІ ТЕАТРАЛЬНИХ ДІЯЧІВ УКРАЇНИ

Див. № 230.

ДРАМАТУРГІЯ

Див. №№: 217, 223.

СЦЕНОГРАФІЯ

Персоналії сценографів

¹ Див. також: Голос України. 2013. 3 серп. С. 14; Україна молода. 2013. 7 серп. С. 11.

Див. № 254.

**ТВОРЧІ ЗВІТИ, КОНКУРСИ, ФЕСТИВАЛІ,
СВЯТА МИСТЕЦТВ**

216. Чужина І. Нові йдуть (!) / Ірина Чужина // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 46–47.

Огляд вистав, представлених на II Фестивалі молоді української режисури ім. Леся Курбаса у м. Києві.

МІЖНАРОДНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО

217. Александер-Гарретт Л. Людина, яка дихає / Лейла Александер-Гарретт ; [розпитувала] К. Кот // Укр. культура. – 2013. – № 6. – С. 45–49.

Англійська письменниця та перекладачка про співпрацю з російськими та українськими режисерами, презентацію книги «Андрій Тарковський: збирач снів» на III Міжнародному фестивалі «Книжковий Арсенал» (м. Київ) та прем'єрне прочитання її п'єси «English Breakfast» українськими акторами в Домі освіти і культури «Майстер Клас» (м. Київ).

218. Віховська Й. Йоанна Віховська: «Платформа – це місце зустрічей» / Йоанна Віховська ; [розпитувала] А. Коженювська-Бігун // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 28–31.

Польський театральний критик, перформер зокрема про співпрацю з Україною в рамках Східноєвропейської платформи сценічних мистецтв.

219. Мірошніченко О. У «драматичному» діалозі / Олександр Мірошніченко ; [розмову вів] А. Карпенко // День. – 2013. – 13 серп. – С. 11.

Режисер-постановник вистави «Самогубство самоти» за п'єсою українського драматурга Неди Нежданої в Театрі «Ацо Шопов» (м. Штіп, Македонія) про україно-македонський проект, його ініціаторів і реалізацію.

220. Чеснокова К. «Євгеній Онегін» – курортна версія Андрія Жолдака / Катерина Чеснокова // День. – 2013. – 6 серп. – С. 11.

Про прем'єру оновленої версії опери «Євгеній Онегін» П. Чайковського Санкт-Петербурзького Михайлівського театру (Росія) у постановці українського режисера, з.д.м. України А. Жолдака на гастролі театру в м. Санвонлінна (Фінляндія).

221. Шкарабан М. За лаштунками : усе про тонкощі світлового дизайну та моделі успішної гастрольної вистави [в рамках проведення спеціалізованих майстер-класів міжнародного культурно-освітнього проекту «За лаштунками» в Нац. центрі театального мистецтва ім. Леся Курбаса (м. Київ)] / Микола Шкарабан ; [спілкувалася] Н. Соколенко // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 44–45.

Куратор проекту, актор, режисер про особливості проекту.

Див. №№: 233, 242, 254, 265, 267, 269.

Міжнародні фестивалі, конкурси

222. Гайшенець А. «Поживний» фестиваль / Анастасія Гайшенець // Культура і життя. – 2013. – 2 серп. – С. 10.

Про організаторів, учасників і хід Міжнародного фестивалю театрів «Молоко» у м. Одесі.

223. Інжуватова Х. Львівська аура – до послуг молодих і талановитих / Христина Інжуватова // Україна молода. – 2013. – 8 серп. – С. 12.

Про підготовку та програму проведення IV Міжнародного фестивалю сучасної драматургії «Драма.UA» у м. Львові.

224. Інтенсивна театротерапія «Мельпомени Таврії» / Олександр Книга, Анастасія Єфремова, Сергій Павлюк та [ін.] ; [записала] Г. Цимбал // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 50–53.

Президент XV Міжнародного театрального фестивалю «Мельпомена Таврії», з.д.м. України; театральний критик (Росія); режисер Херсонського обл. акад. муз.-драм. театру ім. М. Куліша та інші українські і зарубіжні діячі театрального мистецтва про фестиваль.

225. Потушняк Н. Переможне повернення / Наталя Потушняк // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 48–49.

Про хід, склад журі, учасників і підсумки проведення XV Міжнародного фестивалю моновистав «Відлуння» у м. Києві.

226. Санін Д. «Вишневий сад» у центрі Ялти / Дмитро Санін // Дзеркало тижня. – 2013. – 23–30 серп. – С. 16.

Про організаторів і програму VI Міжнародного фестивалю «Театр. Чехов. Ялта» (АРК).

227. У Москві на сцені Большого театру завершився XII Міжнародний конкурс артистів балету і хореографів – одне з найпрестижніших балетних змагань світу : [ред. ст.] // Культура і життя. – 2013. – 9 серп. – С. 10.

Про участь і перемогу (III премія) на конкурсі соліста балету Київського муніципального акад. театру опери і балету для дітей та юнацтва М. Сухорукова. Творчий портрет артиста.

Див. № 272.

ОКРЕМІ ВИДИ ТЕАТРУ

ДРАМАТИЧНИЙ ТЕАТР

228. Кліщевська І. «Вибір п'єси – це пошук, який можна порівняти з археологічними розкопками» / Ірина Кліщевська ; [розмовляла] Т. Поліщук // День. – 2013. – 16–17 серп. – С. 15.

Художній керівник Київського акад. театру «Колесо», н.а. України про творчі здобутки театру, репертуарну політику, фінансові проблеми та

прем'єри в новому сезоні.

229. Кліщевська І. Жива енергія театру / Ірина Кліщевська ; [розмовляла] Н. Соколенко // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 24–25.

Директор-художній керівник Київського акад. театру «Колесо», н.а. України про історію театру, творчу діяльність і плани на майбутнє.

230. Кужельний О. Тепло цеху / Олексій Кужельний ; [розпитувала] Н. Соколенко // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 22–23.

Художній керівник Київської акад. майстерні театрального мистецтва «Сузір'я», н.а. України про минуле й сьогодення театру, творчу діяльність у Київському міському відділенні НСТД України, репертуарну політику театру та творчі плани на майбутнє.

231. Ліпцин О. Ігровий театр як світогляд : [актор, режисер про суть та особливості ігрового театру] / Олег Ліпцин ; [розпитувала] А. Гайшенець // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 32–35.

232. Милина Л. «Забыть Герострата» / Людмила Милина // Крым. правда. – 2013. – 10 авг.

Вистава «Забыть Герострата» Г. Горіна у Кримському акад. рос. драм. театрі ім. М. Горького. Режисер-постановник – н.а. України В. Навроцький.

233. Миронова Т. Де слова зайві / Тетяна Миронова // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 12–13.

Прем'єра музично-танцювальної вистави «Про кохання... без слів» Т. Борисової і О. Плетньова в Одеському акад. укр. муз.-драм. театрі ім. В. Василька. Режисер-постановник – Т. Борисова (Росія).

234. Овчаренко Е. Незвичайна дуель / Едуард Овчаренко // Демократ. Україна. – 2013. – 16 серп. – С. 20.

Про виставу «Загадкові варіації» Е.-Е. Шмітта у Київському акад. Молодому театрі. Режисер-постановник – А. Білоус.

235. Овчаренко Е. Про життя, любов та еміграцію / Едуард Овчаренко // Демократ. Україна. – 2013. – 30 серп. – С. 20.

Прем'єра музичної вистави «Нізвідки з любов'ю» за мотивами творів Й. Бродського, О. Вертинського, О. Галича та інших російських поетів-емігрантів у Київській акад. майстерні театрального мистецтва «Сузір'я». Режисер-постановник – н.а. України О. Кужельний.

236. Овчаренко Е. Якщо ви продали чоловіка... / Едуард Овчаренко // Демократ. Україна. – 2013. – 23 серп. – С. 19.

Прем'єра вистави «Сватання монтера» Н. Уварової за оповіданнями М. Зоценка у Центрі мистецтв «Новий український театр» (м. Київ). Режисер-постановник – В. Кіно.

237. Петрів В. Володимир Петрів: Особистість поза правил / Володимир

Петрів ; [розпитували] А. Липківська, Е. Загурська // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 14–17.

Директор-художній керівник Рівненського обл. акад. укр. муз.-драм. театру, н.а. України про творчу діяльність, співпрацю з молодими режисерами, гастрольне життя театру.

238. Триколенко С. Сузір'я віком чверть століття / Софія Триколенко // Укр. культура. – 2013. – № 6. – С. 30–32.

Творчість колективу Київської акад. майстерні театрального мистецтва «Сузір'я». До 25-річчя від часу створення.

239. Фещук Н. Друге дихання «Землі» / Наталія Фещук // Чернівці. – 2013. – 15 серп. – С. 11.

Про ідею постановки та роботу над виставою «Земля» за повістю О. Кобилянської у Чернівецькому акад. обласному укр. муз.-драм. театрі ім. О. Кобилянської. Режисер-постановник – М. Гринишин.

240. Шквар Г. У театрі – переаншлаг, а худрук, як завжди, в неспокої / Ганна Шквар // Черкас. край. – 2013. – 26 лип.

Про творчу діяльність в. о. художнього керівника Черкаського акад. обл. укр. муз.-драм. театру ім. Т. Шевченка С. Проскурні, здобутки творчого колективу театру, підсумки сезону та плани на майбутнє.

Див. №№: 10, 30, 216, 219, 222, 224, 258, 291.

Рецензії на вистави

241. Дорофєєва О. Харківський «Жир» як маніфест фанк-футуризму / Ольга Дорофєєва // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 10–11.

Вистава-сатира «Жир» харківського театру «Прекрасні квіти». Авторський колектив: А. Вусик, І. Ключник, Д. Чмельов.

242. Коваленко Ю. Теракт очима одиночок / Юлія Коваленко // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 6–7.

«Норд-Ост» за п'єсою Т. Бухштайна в Одеському вільному театрі «Двадцять один» (режисер-постановник – Олексій Жила Базель). Постановку здійснено за підтримки Гете-Інституту в Україні та благодійного фонду «Баварський дім. Одеса».

243. Левчук В. Этот непростой дар опрощения / Валентина Левчук // Веч. Одесса. – 2013. – 3 авг.

«Очень простая история» М. Ладо в Одеському обласному акад. рос. драм. театрі. Режисер-постановник – з.д.м. Росії Г. Ковтун.

244. Макаров Ю. Що захочете. А що захочете? / Юрій Макаров // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 4–5.

Комедія «Дванадцята ніч, або Що захочете» за В. Шекспіром у Черкаському акад. обласному укр. муз.-драм. театрі ім. Т. Шевченка.

Режисер-постановник – А. Крітенко.

245. Овчаренко Е. Стефаник у масці / Едуард Овчаренко // Демократ. Україна. – 2013. – 16 серп. – С. 20.

«Morituri te salutant. У нас усе свято» за новелами В. Стефаника у Нац. акад. драм. театрі ім. І. Франка (м. Київ). Режисер-постановник – Д. Богомазов.

246. Соколенко Н. Білий шум, або Трагедія рустикальна / Надія Соколенко // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 8–9.

«Любов людей» за п'єсою Д. Богославського в Київському акад. Молодому театрі. Режисер-постановник – С. Жирков.

Персоналії акторів і режисерів, інших діячів драматичного театру

247. Бенюк Б. Актор [н.а. України] Богдан Бенюк: «Парламент не працює, тому що я зайнятий у театрі» / Богдан Бенюк ; [розмову вела] Т. Кроп // Уряд. кур'єр. – 2013. – 3 серп. – С. 19.

Актор Нац. акад. драм. театру ім. І. Франка (м. Київ), н.а. України, педагог про своє фахове становлення, творчу та політичну діяльність, особисте життя.

248. Богомазов Д. Якого театру потребує соціум? Про творче кредо Дмитра Богомазова / Дмитро Богомазов ; [розмову вів] Т. Головка // День. – 2013. – 8 серп. – С. 11.

Театральний режисер, лауреат Нац. премії України ім. Тараса Шевченка, про свої принципи у мистецтві, стан сучасного театрального мистецтва в Україні і Західній Європі, постановки останніх років, викладацьку діяльність, погляд на конфлікти в театральному середовищі.

249. Кадирова Л. Вона підходила до Данченка й запитувала: «За що даєте мені роль?» / Лариса Кадирова ; спілкувалася Т. Кроп // Сл. Просвіти. – 2013. – 1–7 серп. – С. 8.

Театральна актриса, н.а. України про творчу діяльність.

250. Кадочникова Л. Лариса Кадочникова: «Через Ілленка я пішла зі «Современника», а він повівся зі мною несправедливо» : ексклюзивне інтерв'ю журналіста «ВЗ» з народною артисткою України про творчість і особисте життя / Лариса Кадочникова ; розмовляла Г. Ярема // Високий Замок. – 2013. – 16–21 серп. – С. 10.

251. Коломієць Р. Магія Ступки : [пам'яті актора, н.а. України, Героя України Б. Ступки] / Ростислав Коломієць // День. – 2013. – 23–24 серп. – С. 14.

252. Коржук В. Козацькі шаблі, Гамлет і камікадзе / Василь Коржук ; бесіду вела О. Палій // Культура і життя. – 2013. – 2 серп. – С. 10.

Актор Нац. акад. укр. драм. театру ім. М. Заньковецької (м. Львів) про творчість.

253. Костюкевич В. Фрески життя на тлі епохи / Валерій Костюкевич // День. – 2013. – 14 серп. – С. 11.

Про трилогію спогадів «Фрески пам'яті» житомирського режисера театру і телебачення В. Савченка. До 75-річчя від дня народження діяча.

254. Маслобойщиков С. Сергій Маслобойщиков: «Виставу вигадує художник» / Сергій Маслобойщиков ; [розмовляла] К. Реутова // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 26–27.

Режисер і сценограф про роботу над виставою «Небезпечні зв'язки» за романом Ш. де Лакло на сцені Нац. центру театрального мистецтва ім. Леся Курбаса (м. Київ), творчу діяльність, співпрацю з угорським театром.

255. Моцарь Т. Актор позитивної енергії / Тетяна Моцарь // Культура і життя. – 2013. – 9 серп. – С. 12.

Творчий портрет актора Нац. акад. театру рос. драми ім. Лесі Українки (м. Київ), н.а. України Д. Савченка.

256. Нагорний О. Подоїли ввечері корів – і на репетицію. Грати Шукшина / Олександр Нагорний // Волинь-нова. – 2013. – 25 лип. – С. 8; 27 лип. – С. 16.

Про творчу діяльність актора театру, з.а. України П. Панчука, зокрема заснування ним самодіяльного театру в рідному селі Лобачівка (Горохівський р-н, Волинська обл.).

257. Пам'яті майстра : [статті] // Культура і життя. – 2013. – 9 серп. – С. 4. – Зміст: Життя в мистецтві / О. Копиленко ; Кость Кошевський / Остап Вишня // Культура і життя. – 2013. – 9 серп. – С. 4.

Про творчий шлях українського театрального режисера К. Кошевського (1895–1945). (Номер газети „Культура і життя” від 3 квіт. 1945 р. Передруковано з оригіналу. До 90-ліття „КіЖ”).

258. Соколенко Н. Вино і виноград. Режисерський код Михайла Резніковича / Надія Соколенко // Укр. театр. – 2013. – № 3. – С. 18–21.

Творчий портрет генерального директора-художнього керівника Нац. акад. театру рос. драми ім. Лесі Українки (м. Київ), н.а. України М. Резніковича, творча діяльність та репертуар колективу театру. До 75-річчя від дня народження митця.

259. Соколова С. Спогади Акторки / Світлана Соколова // Укр. культура. – 2013. – № 6. – С. 34–35.

Презентація книги актриси театру та кіно, Героя України А. Роговцевої «Свидетельство о жизни» на III Міжнародному фестивалі «Книжковий Арсенал» в м. Києві.

260. Хостикоев А. Анатолій Хостикоев: «Я погодився сниматися в серіалі, едва прочитав несколько сцен» / Анатолій Хостикоев ; [записала] Т. Бахарева // Факты и коммент. – 2013. – 14 авг. – С. 9.

Актор Нац. акад. драм. театру ім. І. Франка (м. Київ), н.а. України про участь у зйомках телесеріалів.

261. «Це людина, наповнена любов'ю...» / підгот. Лідія Віценя // Зоря Полтавщини. – 2013. – 9 лип.

Творчий портрет режисера, театрознавця, перекладача, громадського діяча, н.а. України Леся Танюка. До 75-річчя від дня народження митця.

Див. № 315.

МУЗИЧНИЙ ТЕАТР

ОПЕРНИЙ ТЕАТР

262. Веселовська Г. Велика прогулянка // Укр. театр. – 2013. – №3. – С. 54. – Рец. на кн.: Оперный театр в пространстве меняющегося мира. Страницы оперной истории в картинках и лицах / Марина Черкашина-Губаренко. – Х. : Акта, 2013.¹

Див. №№: 42, 47, 220, 269.

¹ Про видання див. також: День. 2013. 2–3 серп. С. 15.

**Персоналії солістів, виконавців, диригентів
і режисерів оперного театру**

263. Москалець О. Тарас Штонда приміряє «Кільце нібелунгів» / Олександр Москалець // Уряд. кур'єр. – 2013. – 13 серп. – С. 9.

Творчий портрет оперного співака, н.а. України Т. Штонди.

264. Чернов А. «Вивезти Гмирю до Німеччини: живим чи мертвим» / Анатолій Чернов // Дзеркало тижня. – 2013. – 10–16 серп. – С. 9.

*Про творчий і життєвий шлях оперного співака, н.а. СРСР Б. Гмирі (1903–1969). До 110-річчя від дня народження.*¹

БАЛЕТНИЙ ТЕАТР

265. Лишь на свободе жить любви дано : [ред. ст.] // Танец в Украине и мире. – 2013. – № 2. – С. 16–17.

Прем'єра балету «Корсар» А. Адана у Харківському нац. акад. театрі опери та балету ім. М. Лисенка, історія постановок балету в м. Харкові. Режисер-постановник – н.а. Молдови А. Литвинов.

266. Чепалов А. Детские балеты: синдром Чиполлино / Александр Чепалов // Танец в Украине и мире. – 2013. – № 2. – С. 33–35.

Огляд дитячих балетних вистав в українських і зарубіжних театрах.

267. Чепалов А. И баядерки любят уметь... / Александр Чепалов // Танец в Украине и мире. – 2013. – № 2. – С. 12–13.

Прем'єра балету «Баядерка» Л. Мінкуса в Нац. опері України (м. Київ). Постановник – Н. Макарова (США).

Див. №№: 227, 279, 290.

Персоналії солістів і балетмейстерів

268. Кашина (Горчакова) Д. Знаю великую силу танца и способна открыть её вам / Дарья Кашина (Горчакова) // Танец в Украине и мире. – 2013. – № 2. – С. 14–15.

Творчий шлях балерини Донецького нац. акад. театру опери та балету ім. А. Солов'яненка, з.а. України О. Горчакової (1924–2006).

Див. №№: 227, 272.

ТЕАТР ОПЕРЕТИ, МУЗИЧНОЇ КОМЕДІЇ, МЮЗИКЛ

Див. №№: 16, 235.

Персоналії акторів і режисерів

269. Остапенко П. Наш голос у «Ла Скала» / Петро Остапенко ;

¹ Про творчий шлях див. також: Уряд. кур'єр. 2013. 7 серп. С. 1, 21.

[розпитувала] К. Константинова // Дзеркало тижня. – 2013. – 23–30 серп. – С. 16.

*Артист-вокаліст Київського нац. театру оперети, стажер Академії театру «Ла Скала» (Італія) про свої музичні уподобання, творчість у театрі, плани на майбутнє.*¹

Див. №№: 35, 197.

ТЕАТР ДЛЯ ДІТЕЙ

270. Овчаренко Е. Як знайти своє місце у цьому світі? / Едуард Овчаренко // Демократ. Україна. – 2013. – 2 серп. – С. 20.

Прем'єра вистави «Над прірвою у житті» (інсценізація роману Дж. Селінджера) в Київському акад. театрі юного глядача на Липках. Режисер-постановник – М. Михайліченко.

271. Олтаржевська Л. Літо триває – театри відкриваються / Людмила Олтаржевська // Україна молода. – 2013. – 16–17 серп. – С. 21.

Про репертуар Київського акад. театру юного глядача на Липках в новому сезоні.

Див. №№: 227, 266.

Персоналії акторів і режисерів

272. Сухоруков М. «Похвалиш себе після вистави – наступного дня краще йти зі сцени» / Микита Сухоруков ; [розмовляв] С. Пирогов // Україна молода. – 2013. – 6 серп. – С. 15.

Соліст балету Київського муніципального акад. театру опери і балету для дітей та юнацтва про творчу діяльність, перемогу (III премія) на XII Міжнародному конкурсі артистів балету і хореографів у м. Москві (Росія).

ТЕАТР ЛЯЛЬОК, МАРІОНЕТОК

273. Левочко В. Плетена казка про дружбу й надії на новий фасад театру ляльок / Валентина Левочко // Кіровогр. правда. – 2013. – 26 лип. – С. 12.

Про прем'єру вистави «Бука» М. Супоніна в Кіровоградському обласному акад. театрі ляльок (режисери-постановники – з.а. України В. Ставріаніді і Е. Новопашена), підсумки минулого театрального сезону та плани на майбутнє.

Персоналії акторів і режисерів

274. Соколенко Н. Від дитинства до Києва / Надія Соколенко // Укр.

¹ Про артиста див. також: Веч. Одеса. 2013. 17 авг.

театр. – 2013. – № 3. – С. 54. – Рец. на кн.: Леонід Петрович Попов : дорогами життя... / Віра Задорожня. – К. : Логос, 2013.

Творчий портрет режисера, завідувача кафедри акторського мистецтва та режисури театру ляльок КНУТКТ ім. І. Карпенка-Карого, з.а. України Л. Попова.

ТЕАТР ОДНОГО АКТОРА

Див. № 225.

Персоналії акторів і режисерів

Див. № 249.

ІНШІ ВИДИ ТЕАТРУ

275. Десятерик Д. Мистецтво ніжного скандалу / Дмитро Десятерик // День. – 2013. – 23–24 серп. – С. 21.

Творчість новоствореного гурту – «фрик-кабаре» «Dakh Daughters» (м. Київ).

276. Троїцький В. Влад Троїцький: «Держава жодного разу не використовувала наш успіх за кордоном для посилення позицій країни у світі» / Влад Троїцький ; [бесіду вів] Д. Десятерик // День. – 2013. – 23–24 серп. – С. 21.

Театральний режисер, засновник «фрик-кабаре» «Dakh Daughters» (м. Київ) про ідею створення гурту, жанр творчості, майбутні плани.

277. «Свобода – це наше головне висловлювання» / Н. Галаневич, Р. Хазіпова, С. Мельник [та ін.] ; [бесідував] Д. Десятерик // День. – 2013. – 23–24 серп. – С. 21.

Учасниці «фрик-кабаре» «Dakh Daughters» (м. Київ) про творчість колективу.

Персоналії акторів і режисерів

278. Гуторова Л. Артист мовчазної сцени / Лариса Гуторова // Україна молода. – 2013. – 20 серп. – С. 14.

Творчий портрет актора Київського театру міміки та жестів «Райдуга» Українського товариства глухих, засновника та художнього керівника театрального гуртка в київській школі-інтернаті № 9 для дітей із вадами слуху, з.а. України В. Стьопкіна.

ТАНЕЦЬ.(ХОРЕОГРАФІЯ)

279. Underground. Прагнення до далекого світла : [ред. ст.] // Укр. культура. – 2013. – № 7 (спецвипуск). – С. 46–49.

Балет «Underground» на музику П. Вакса (Латвія) театру «Київ Модерн-Балет». Балетмейстер-постановник – Р. Поклітару.

280. Кармен. TV. Я самотня...? Ні : [ред. ст.] // Укр. культура. – 2013. –

№ 7 (спецвипуск). – С. 26–29.

Про світові постановки балету «Кармен» Ж. Бізе – Р. Щедріна за новелою П. Меріме та виставу-балет «Кармен. TV» театру «Київ Модерн-Балет». Балетмейстер-постановник – Р. Поклітару.

281. Олійник Л. Дощ. Досконала краса, що об'єднує людство / Леся Олійник // Укр. культура. – 2013. – № 7 (спецвипуск). – С. 32–33.

Вистава «Дощ» на музику Й.-С. Баха театру «Київ Модерн-Балет». Балетмейстер-постановник – Р. Поклітару.

282. Філатов А. Лебедине озеро покрите кригою невігластва / Антон Філатов // Укр. культура. – 2013. – № 7 (спецвипуск). – С. 68–69.

Прем'єра балету «Лебедине озеро» П. Чайковського театру «Київ Модерн-Балет». Балетмейстер-постановник – Р. Поклітару.

Персоналії артистів і хореографів

283. Вергеліс О. Гармонія та химерність танцювальних ліній / Олег Вергеліс ; [записала] А. Саффір // Укр. культура. – 2013. – № 7 (спецвипуск). – С. 10–17.

Український театральний критик про особисте бачення творчості балетмейстера, художнього керівника Київського муніципального акад. театру опери і балету для дітей та юнацтва, засновника та художнього керівника театру «Київ Модерн-Балет» Р. Поклітару.¹

284. Іпатьєва А. Анна Іпатьєва: абсолютний творчий пріоритет / Анна Іпатьєва ; [розпитував] А. Філатов // Укр. культура. – 2013. – № 7 (спецвипуск). – С. 18–25.

Художник з костюмів театру «Київ Модерн-Балет» про роботу в театрі, основні вимоги та особливості створення костюмів до вистав Р. Поклітару, творчі плани на майбутнє.

285. Поклітару Р. Я не експериментую. Це творче життя: візуальна розповідь / Раду Поклітару ; [записала] О. Гайдук // Укр. культура. – 2013. – № 7 (спецвипуск). – С. 70–75.

Хореограф, художній керівник театру «Київ Модерн-Балет» та Київського муніципального акад. театру опери і балету для дітей та юнацтва про творчу діяльність.²

ГАСТРОЛІ В УКРАЇНІ

286. Микелетти Ф. Танцююче пространство Франка Микелетти / Франк

¹ Про хореографа див. також: Укр. культура. 2013. № 7 (спецвипуск). С. 2–9.

² Інтерв'ю з хореографом див. також: Культура і життя. 2013. 23 серп. С. 14.

Микелетти ; беседу вёл А. Маншилин // Танец в Украине и мире. – 2013. – № 2. – С. 28–29.

Французький хореограф-постановник про гастролі групи «Kubilai Khan Investigations» з виставою «Тигр, тигр, слепящий свет» містами України, у рамках фестивалю «Французька весна», творчу діяльність.

287. Олтаржевська Л. Монітор для Доріана Грея : сьогодні в Києві завершуються чотириденні гастролі Московського театру імені Єрмоловой [Росія] : [огляд вистав] / Людмила Олтаржевська // Україна молода. – 2013. – 30–31 серп. – С. 21.¹

288. Чепалов А. У Эйфмана, на «пушкинской дискотеке» / Александр Чепалов // Танец в Украине и мире. – 2013. – № 2. – С. 6–7.

Враження від балету «Онегін» на музику П. Чайковського, О. Ситковецького та інших композиторів Санкт-Петербурзького акад. театру балету (Росія) за участю українських танцівників Н. Змієвець та С. Волобуєва (хореограф-постановник – Б. Ейфман). Гастролі в м. Києві.

289. Юхина Ю. Уильям Педро неповторимое бразильское чудо / Юлия Юхина // Танец в Украине и мире. – 2013. – № 2. – С. 25.

Гастролі міжнародної балетної трупи Р. Нуртдінова (Росія) з проектом «Чорний лебідь» в Україні.

ГАСТРОЛІ ТЕАТРІВ, КОЛЕКТИВІВ ТА МАЙСТРІВ МИСТЕЦТВ УКРАЇНИ

По країні

290. Дугиль Т. Есть билет на балет? : высокие сезоны в Евпатории пятый год подряд становятся и «сезонами высокого искусства» / Татьяна Дугиль // Крым. правда. – 2013. – 6 авг.

Гастролі Молодого балету Києва у м. Євпаторії (АРК), організовані з.п.к. АРК В. Арихіним в рамках проекту «Шедеври світової класики».

291. Пушкіна А. Літнє море. Творчості! / Алла Пушкіна // Десн. правда. – 2013. – 22 серп. – С. 12.

Гастролі Чернігівського обласного молодіжного театру у м. Одесі та містах АРК. Огляд репертуару.

КІНОМИСТЕЦТВО ТА ВІДЕОКУЛЬТУРА

ЗАГАЛЬНІ ПИТАННЯ

292. Буй С. «Авторитет у професії створюють ваші власні вчинки» /

¹ Про гастролі театру див. також: Хрещатик. 2013. 28 серп.

Соломія Буй // День. – 2013. – 9–10 серп. – С. 22.

Нотатки про зустріч учасників XI Літньої школи журналістики газети «День» із головою Нац. спілки кінематографістів України, кінокритиком, з.д.м. України С. Тримбачем.

293. Василенко В. Старое кино, как старое вино... / Валентина Василенко // Веч. Одесса. – 2013. – 3 авг.

Про мету створення кіноцентру «Забуті кіношедеври» у м. Одесі, його ініціаторів та репертуарну афішу.

294. Гаврош О. «Мій кіносценарій зветься "Історія одного доносу"» / Олександр Гаврош ; вів інтерв'ю В. Нитка // Голос України. – 2013. – 2 серп. – С. 8–9.

Кіносценарист про написання сценарію «Історія одного доносу», присвяченого Т. Шевченку, та творчі плани.

295. Копилова К. Катерина Копилова: Кінематограф – це найпростіший шлях до душі людини» / Катерина Копилова ; [розпитував] А. Філатов // Укр. культура. – 2013. – № 6. – С. 53–55.

Голова Держ. агентства України з питань кіно про відродження українського кінематографа та шляхи налагодження співпраці із зарубіжними кінематографістами.

Див. № 48.

У НАЦІОНАЛЬНІЙ СПІЛЦІ КІНЕМАТОГРАФІСТІВ УКРАЇНИ

296. Арсеньева Т. Треш, или «Шлак полный...» / Тина Арсеньева // Веч. Одесса. – 2013. – 15 авг., 17 авг.

Про проблеми українського кінематографа, які обговорювались на VI позачерговому з'їзді Нац. спілки кінематографістів України у м. Києві.

Див. № 292.

КІНОФЕСТИВАЛІ, ОГЛЯДИ, КОНКУРСИ, ТВОРЧІ ЗВІТИ

297. Кот К. Німі Ночі: дещо про красу, пам'ять і справедливість / Катерина Кот // Укр. культура. – 2013. – № 6. – С. 50–52.

Програма проведення Фестивалю німого кіно і сучасної музики «Німі Ночі» в м. Одесі.

298. Пустовгар Г. «Відкрита ніч» у Полтаві / Галина Пустовгар // Зоря Полтавщини. – 2013. – 5 лип. – С. 17.

Про започаткування в м. Києві та проведення в м. Полтаві кінофестивалю короткометражних фільмів «Відкрита ніч», у рамках фестивалю «Мазепа-фест».

МІЖНАРОДНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО

299. Вернер К. Німецький режисер Костянтин Вернер: «Ваші "відкоти"»

руйнують кіноіндустрію» : [про плани зйомок фільму «Сніг у Карпатах» в Україні] / Костянтин Вернер ; [розпитував] А. Філатов // Дзеркало тижня. – 2013. – 31 серп.–6 верес. – С. 10.

Див. № 295.

МІЖНАРОДНІ КІНОФЕСТИВАЛІ, КОНКУРСИ, ДНІ КІНО

300. Абрамова М. Море, сонце, кіно, фестиваль... : четвертий Одеський міжнародний кінофестиваль оголосив переможців / Маріанна Абрамова // Культура і життя. – 2013. – 2 серп. – С. 11.¹

301. Гусєв О. Між минулим і майбутнім / Олександр Гусєв // Укр. культура. – 2013. – № 6. – С. 55–58.

Огляд фільмів VIII фестивалю «Дні польського кіно в Україні».

302. Гутик О. Wiz-Art: короткі історії великого кінематографа / Олена Гутик // Високий Замок. – 2013. – 26–28 лип. – С. 9.

Про учасників і програму VI Міжнародного фестивалю короткометражних фільмів «Wiz-Art» у м. Львові.

303. Дацюк Г. Левова частка Тарковського / Ганна Дацюк // Україна молода. – 2013. – 20 серп. – С. 15.

Про організацію та програму проведення Міжнародного фестивалю незалежного ігрового, анімаційного та документального кіно «КіноЛев» у м. Львові (22–25 серп.).

304. Каплична І. Ірина Каплична: «Київ викреслив зі списків наш фестиваль» / Ірина Каплична ; [розмову вела] С. Агрест-Короткова // День. – 2013. – 21 серп. – С. 10.

Генеральний директор про історію заснування Міжнародного фестивалю анімаційних фільмів «КРОК», учасників та програму цього річного заходу, міста проведення, фінансування.²

305. Конарева Л. «Зелена кофта» позмагається в конкурсі дебютів / Лариса Конарева // Уряд. кур'єр. – 2013. – 17 серп. – С. 16.

Про відбір художнього фільму «Зелена кофта» (режисер – В. Тихий) для участі у конкурсній програмі Міжнародного кінофестивалю у м. Сан-Себастьяні (Іспанія).

306. Московцева В. До зустрічі через рік, «Бригантино»! : [підсумки проведення XVI Міжнародного кінофестивалю «Бригантина – 2013» у Приморському р-ні Запорізької обл.] / Віталіна Московцева // Запоріж. правда. –

¹ Про фільми – переможці фестивалю, виробництво яких здійснювалося за підтримки Держ. агентства України з питань кіно, див. також: Культура і життя. 2013. 2 серп. С. 11.

² Про програму фестивалю див. також: Культура і життя. 2013. 30 серп. С. 3.

2013. – 13 черв. – С. 11.

ВИДИ КІНОМИСТЕЦТВА

ХУДОЖНЬО-ІГРОВЕ КІНО

307. Гавриляк І. По той бік кіноекрана / Іван Гавриляк // Україна молода. – 2013. – 21 серп. – С. 12.

Про зйомки художнього фільму «Дорога на Захід» кінорежисера Д. Захаревича.

308. Соколова С. «Ми. Для нас. Про себе» / Світлана Соколова // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 11.

Про задум та роботу над фільмами «ТойХтоПройшовКрізьВогонь» і «Толока» кінорежисера, сценариста, актора, з.д.м. України М. Ілленка.

Див. №№: 10, 300–303, 305, 306.

Персоналії діячів художнього кіно

309. Астахов В. Валерій Астахов: «Люблю фільм про Мухтара. Нехай би він ще сто років прожив» / Валерій Астахов ; розмовляла Г. Ярема // Високий Замок. – 2013. – 19–21 лип. – С. 11.

Кіноактор, з.а. України про своє творче життя та плани на майбутнє.

310. Королева німого екрану : [ред. ст.] // День. – 2013. – 7 серп. – С. 11.

Про творчий і життєвий шлях актриси німого кіно, уродженки м. Полтави В. Холодної (В. Левченко, 1893–1919). До 120-річчя від дня народження.¹

311. Муратова К. «Дамское рукоделие в духе Казимира Малевича» / Кира Муратова ; [інтерв'ю вела] Л. Обуховская // Крым. правда. – 2013. – 17 авг.; День. – 2013. – 22 серп. – С. 11.

Кінорежисер, н.а. України про свою творчість, зокрема роботу над художнім фільмом «Вічне повернення».

312. Сеїтаблаєв А. Ахтем Сеїтаблаєв: Якщо Наталі Портман чи Шарліз Терон прийдуть зніматися до татарина – про це напишуть усі / Ахтем Сеїтаблаєв ; [розпитувала] Т. Терен // Україна молода. – 2013. – 30–31 серп. – С. 21.

Актор і режисер про роботу над художнім фільмом «Хайтарма», творчу діяльність та плани на майбутнє.

313. Тарасюк Г. Кіно і доля Володимира Андрощука / Галина Тарасюк // Сл. Просвіти. – 2013. – 15–21 серп. – С. 8–9.

Про життєвий і творчий шлях кінорежисера В. Андрощука (1938–2004).

¹ Про актрису див. також: Демократ. Україна. 2013. 2 серп. С. 20; Сл. Просвіти. 2013. 8–14 серп. С. 13.

314. Тримбач С. Іванова грамота / Сергій Тримбач // День. – 2013. – 2–3 серп. – С. 15.

Про творчу спадщину кіноактора, кінорежисера і сценариста, з.а. України І. Миколайчука (1941–1987).

Див. №№: 98, 250, 259, 260.

ДОКУМЕНТАЛЬНЕ КІНО

315. Свентах А. «Богдан Ступка. Забудьте слово "смерть" : телеканал "Інтер" організував безкоштовний показ [у кінотеатрі "Кінопанорама", м. Київ] документального фільму власного виробництва про великого українського актора [н.а. України, Героя України Б. Ступку] / Анна Свентах // День. – 2013. – 29 серп. – С. 2.

Див. № 303.

Персоналії діячів документального кіно

316. Синько Г. Спадкоємець Івана Кавалерідзе / Галина Синько // Культура і життя. – 2013. – 16 серп. – С. 11.

Про кінорежисера, скульптора, публіциста, з.п.к. України Р. Синька (1933–2010) та заходи у Київському музеї-майстерні І. Кавалерідзе до 80-річчя від дня його народження.

ДИТЯЧЕ КІНО

317. Матешко А. Режисер Анатолій Матешко: «Українське кіно потрібно не "рятувати", а знімати» / Анатолій Матешко ; [бесідували] О. Вергеліс, К. Костантинова // Дзеркало тижня. – 2013. – 23–30 серп. – С. 1, 13.

Режисер про зйомки дитячого художнього фільму «Трубач», акторський склад стрічки, перспективи розвитку дитячого кіно в Україні, свою творчість.

АНІМАЦІЙНЕ КІНО

Див. №№: 303, 304.

КІНОВІДЕОПРОКАТ

Див. № 24.

Робота кінотеатрів

318. Україна. Виконавчий орган Київської міської ради (Київська міська державна адміністрація). Про організаційно-правові заходи, пов'язані з виконанням рішення Київської міської ради від 22 трав. 2013 р. № 336/9393 : розпорядження № 1005 від 21 черв. 2013 р. // Хрещатик. – 2013. – 23 серп. –

Документ. № 87.

319. Україна. Виконавчий орган Київської міської ради (Київська міська державна адміністрація). Про створення тимчасової комісії для вивчення питань, пов'язаних з діяльністю комунальних підприємств-кінотеатрів : розпорядження № 853 від 3 черв. 2013 р. // Хрещатик. – 2013. – 16 серп. – Документ.

№ 84.

320. Катаєва М. Столичні кінотеатри увійдуть до «Київкінофільму» / Марія Катаєва // Хрещатик. – 2013. – 9 серп.

Про хід реорганізації 10-ти муніципальних кінотеатрів.¹

321. Катаєва М. У [столичному] кінотеатрі «Київ» покажуть «Незалежний погляд» : [показ українських фільмів 1940–70-х років до Дня незалежності України] / Марія Катаєва // Хрещатик. – 2013. – 21 серп.

322. Рибальченко В. Прийшов у кіно – сідай на землю / Володимир Рибальченко // Голос України. – 2013. – 6 серп. – С. 5.

Про відкриття кінотеатру просто неба «На Бульварі» у м. Дніпропетровську.

¹ Див. також: Веч. Вести. 2013. 12–18 авг. С. 11; Україна молода. 2013. 2–3 серп. С. 3.

ІМЕННИЙ ПОКАЖЧИК

- Авдієвський А. 200
Андрєєва Ю. 162
Андрощук В. 313
Асіміс К. 67
Астахов В. 309
Басараб Н. 141
Бекірови Алі та Абібұла 13
Бенюк Б. 247
Бережний М. 136
Білозір І. 181
Богомазов Д. 248
Боднар Ю. 130
Бородай О. 159
Браїлов А. 162
Бунь В. 150
Бурлюк Д. 133
Бурмака М. 208
Бутковський М. 127
Волошин М. 139
Вострякова А. 175
Габда В. 135
Гайворонський М. 178
Гальперін Ю. 132
Ганушкевич Ц. 143
Гмиря Б. 264
Горбачевська В. 118
Горчакова О. 268
Грудзинська О. 157
Денисенко Г. 163
Єршов О. 172
Іпатьєва А. 284
Ісак Я. 94
Кавалерідзе І. 98
Кадирова Л. 249
Кадочникова Л. 250
Капуста М. 147
Караффа-Корбут С. 148
Кисіль Г. 31
Ковальов О. 93
Коржук В. 251
Кохановська А. 128
Кошевський К. 257
Кравчук Ф. 137
Крок Н. 161
Кузнєцов В. 176
Кузьменко А. 212
Кузьменко Л. 131
Лисенко І. 9
Лисенко М. 99
Лосіцький С. 105
Марчук М. 160
Маслобойщиков С. 254
Миколайчук І. 314
Можаєв М. 97
Мотика Я. 96
Муравський П. 202
Муратова К. 311
Нечепа В. 201
Остапенко П. 269
Павлик В. 209
Панчук П. 256
Панькевич Ю. 140
Петриненко Д. 35
Петрів В. 237
Поклітару Р. 283, 285
Пономарьов О. 210
Попов Л. 274
Портенко І. 205

Проскурня С. 240	Теличко В. 180
Резнікович М. 258	Тищенко О. 204
Роговцева А. 259	Толкунов Є. 129
Савченко В. 253	Томіленки А. і В. 211
Савченко Д. 255	Українка Леся 10
Свида В. 134	Усков В. 30
Сеїтаблаєв А. 311	Холодна В. 310
Синишин Н. 142	Хостікоєв А. 260
Синько Р. 315	Шевченко Ю. 106
Скоп Л. 138	Шпак В. 95
Скорик М. 179	Штонда Т. 263
Слободянюк В. 158	Шупляк О. 149
Стьопкін В. 278	Якименко-Степовий Я. 177
Сухоруков М. 272	Ярова Т. 37
Танюк Лесь 261	

Список скорочень

акад.	академічний (у назвах закладів)
АРК	Автономна Республіка Крим
БК	будинок культури
ВУТ	«Просвіта» ім. Т. Шевченка – Всеукраїнське товариство «Просвіта» ім. Т. Шевченка
з.д.м.	заслужений діяч мистецтв (при прізвищах)
з.м.н.тв.	заслужений майстер народної творчості (при прізвищах)
з.п.к.	заслужений працівник культури (при прізвищах)
держ.	державний (у назвах закладів)
ДМШ	дитяча музична школа
драм.	драматичний (у назвах закладів)
ДХШ	дитяча художня школа
з.а.	заслужений артист (при прізвищах)
з.х.	заслужений художник (при прізвищах)
КМДА	Київська міська державна адміністрація
КНУКіМ	Київський національний університет культури і мистецтв
КНУТКіТ	ім. І. Карпенка-Карого – Київський національний університет театру, кіно і телебачення ім. І. Карпенка-Карого

МКУ	Міністерство культури України
муз.	музичний (у назвах закладів)
н.а.	народний артист (при прізвищах)
НАМУ	Національна академія мистецтв України
НАНУ	Національна академія наук України
НАОМА	Національна академія образотворчого мистецтва і архітектури
НаУКМА	Національний університет «Києво-Могилянська академія»
НБУВ	Національна бібліотека України ім. В. Вернадського
НМАУ	ім. П. Чайковського – Національна музична академія України ім. П. Чайковського
НПБУ	Національна парламентська бібліотека України
НСКУ	Національна спілка композиторів України
НСКмУ	Національна спілка кінематографістів України
НСКрУ	Національна спілка краєзнавців України
НСПУ	Національна спілка письменників України
НСФхУ	Національна спілка фотохудожників України
НСХУ	Національна спілка художників України
н.х.	народний художник (при прізвищах)
нац.	національний (у назвах)
обл.	область, обласний (у назвах)
ОДА	обласна державна адміністрація
ОУНБ	обласна універсальна наукова бібліотека
рос.	російський (у назвах)
укр.	український (у назвах)
худож.	художній (у назвах)

ЗМІСТ

Загальний розділ	3
Відзначення 1025-річчя хрещення Київської Русі	3
До Дня незалежності України	3
Благодійництво, меценатство та спонсорство	3
Національні питання мистецтва	3
Персоналії діячів української культури та мистецтва України	4
Підготовка до відзначення 200-річчя від дня народження Т. Шевченка (1814–1861)	4
Мистецтво етносів України. Діяльність національно-культурних об'єднань	5
Українська діаспора	5
Українська Шевченкіана	5
Організація та управління в галузі мистецтва	5
Регіональна політика в галузі мистецтва	5
Економіка мистецтва	6
Правові питання мистецтва	6
Освіта. Кадри	7
Матеріально-технічна база закладів мистецтва	9
Міжнародне співробітництво	9
Міжнародні фестивалі мистецтв, конференції, конгреси з питань мистецтва та мистецтвознавства	9
Міжнародний фестиваль мистецтв «Франко. Місія» у селах Поповичі та Нагуєвичі (Львівська обл.)	10
Міжнародні премії в галузі мистецтва	10
Образотворче мистецтво	10
Загальні питання	10
У Національній спілці художників України	11
Виставки, пленери, фестивалі образотворчого мистецтва	11
Виставка «Молоде мистецтво молодії країни» у Центральному будинку художника НСХУ (м. Київ)	11
Робота художніх галерей і виставкових залів	12
Міжнародне співробітництво	12
Міжнародні виставки, пленери, симпозиуми, бієнале, конкурси	13
II Міжнародний фестиваль емалі у м. Києві	13
Окремі види образотворчого мистецтва	14
Скульптура	14
Відкриття пам'ятників і пам'ятних дощок	15
Персоналії скульпторів	15

Живопис	16
Виставки	16
Персоналії художників-живописців	19
Графіка.....	21
Виставки	21
Персоналії художників-графіків	21
Декоративно-ужиткове мистецтво	22
Виставки	23
Персоналії художників і майстрів	23
Художня фотографія	24
Виставки	24
Персоналії фотохудожників	25
Інші види образотворчого мистецтва	25
Виставки	25
Персоналії художників	25
Музика	26
Загальні питання	26
Організація концертної діяльності	26
у Національній спілці композиторів України та Національній всеукраїнській музичній спілці	26
Персоналії композиторів	26
Творчі звіти, фестивалі, конкурси, свята музичного мистецтва	27
Міжнародне співробітництво	27
Міжнародні фестивалі, конкурси.....	27
Окремі види музики і музичного виконавства	29
Вокальна музика	29
Персоналії солістів, виконавців і хормейстерів	29
Інструментальна музика	30
Персоналії виконавців і диригентів.....	30
Естрадна музика	30
Персоналії солістів і виконавців	31
Джазова музика.....	31
Рок- та поп-музика	31
Персоналії рок-музикантів	31
Культова та духовна музика.....	32
Гастролі музичних колективів та окремих виконавців в Україні	32
Гастролі музичних колективів та окремих виконавців України	32
За межами країни.....	32
Театр. Театрознавство.....	32

Загальні питання.....	32
У Національній спільці театральних діячів України.....	32
Драматургія.....	32
Сценографія	32
Персоналії сценографів.....	32
Творчі звіти, конкурси, фестивалі, свята мистецтв	33
Міжнародне співробітництво.....	33
Міжнародні фестивалі, конкурси.....	34
Окремі види театру.....	34
Драматичний театр.....	34
Рецензії на вистави.....	36
Персоналії акторів і режисерів, інших діячів драматичного театру	37
Музичний театр	39
Оперний театр.....	39
Персоналії солістів, виконавців, диригентів і режисерів оперного театру	40
Балетний театр	40
Персоналії солістів і балетмейстерів.....	40
Театр оперети, музичної комедії, мюзикл	40
Персоналії акторів і режисерів.....	40
Театр для дітей.....	41
Персоналії акторів і режисерів.....	41
Театр ляльок, маріонеток.....	41
Персоналії акторів і режисерів.....	41
Театр одного актора	42
Персоналії акторів і режисерів.....	42
Інші види театру	42
Персоналії акторів і режисерів.....	42
Танець.(Хореографія).....	42
Персоналії артистів і хореографів	43
Гастролі в Україні.....	43
Гастролі театрів, колективів та майстрів мистецтв України.....	43
По країні	44
Кіномистецтво та відеокультура.....	44
Загальні питання.....	44
У Національній спільці кінематографістів України	45
Кінофестивалі, огляди, конкурси, творчі звіти	45
Міжнародне співробітництво.....	45
Міжнародні кінофестивалі, конкурси, дні кіно.....	46
Види кіномистецтва	47

Художньо-ігрове кіно	47
Персоналії діячів художнього кіно.....	47
Документальне кіно	48
Персоналії діячів документального кіно.....	48
Дитяче кіно.....	48
Анімаційне кіно	48
Кіновідеопрокат.....	48
Робота кінотеатрів.....	48
Іменний показчик	50

Міністерство культури України
Національна парламентська бібліотека України
Інформаційний центр з питань культури та мистецтва

МИСТЕЦТВО

Поточний бібліографічний список

Випуск 8, 2013

Періодичність 12 випусків на рік

Виходить з 1989 року

Складачі: **ДОНЕЦЬ Олена Дмитрівна**
СИДОРЕНКО Лідія Володимирівна
ПАНИМАТЧЕНКО Олена Валентинівна
ПАСІЧНА Тетяна Едуардівна

Київ 2013

Свідоцтво про внесення суб'єкта видавничої справи
до Державного реєстру видавців, виготівників і розповсюджувачів
видавничої продукції ДК № 2866 від 31.05.07

Редактор **І. Г. Піленко**

Підписано до друку 24.10.2013

Формат 60x84/16.

Папір офсетний. Офсетний друк.

Умовн. друк. арк. 3,25. Умовн. фарбовідб. 3,25.

Обл.-вид. арк. 3,5.

Б/т. Зам. 105.

01001, Київ-1, Грушевського, 1.

Нац. парлам. б-ка України.

Тел. 278–85–12

Ротапринт НПБ України,

04070, Київ-70, Боричів узвіз, 13.

Нац. парлам. б-ка України.

Тел. 425–23–61